
Høringssvar fra borgere, foreninger, organisationer, firmaer og institutioner 
i Svendborg Kommune 
 
Klik på navn eller nummer for at springe ned til høringssvaret 
 

4 Svendborg  På vegne af Bor i området 

4.1  Hanne Jacobsen 
Løgeskov 58 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.2  Leif Wieben Rasmussen 
Gammel Færgevej 10, Thurø 
5700 Svendborg 

 ja 

4.3  Jens Engstrøm  
Strandgårdsvej 21, 5762 Vester 
Skerninge  

 ja 

4.4  Hans Lauritsen 
Rønnekærvej 17 
5762 Vester Skerninge 

 Ja 

4.5  Niels Hansen 
Filippavej 42 
5762 V.Skerninge 

Landbrug 
 

ja 

4.6  Hans Jørn Hansen, 
Dinesgaard, Skovballevej 8, 
5700 Svendborg 

 ja 

4.7  Bjarne K. Sørensen 
Hellet 101a 
5700 Svendborg 

 nej 

4.8  Vagn R. Hansen,  
Krebsen 87, 
5700 Svendborg 

 ja 

4.9  Simon Danholt Hansen 
Grastenvej 215, Thurø 
5700 Svendborg 

 ja 

4.10  Birgit og Henning Rasmussen 
Gl. sognevej 2 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.11  Karin Laursen og Jan Rindebæk 
Kystvej 6, Lundeborg,  
5874 Hesselager 

 ja 

4.12  Kenneth Arndrup 
Gl. Lundeborgvej 15 
5874 Hesselager 

 ja 

4.13  Leif Wieben Rasmussen  
Gammel Færgevej 10, 
 Thurø 

 ja 

4.14  Jens Peder Jensen 
Kirsebærvej 9 
5700 Svendborg 

 nej 

4.15  Birte B. Hansen 
Filippavej 42, Hundstrup 
5762 V. Skerninge 

 ja 



4.16  Kirsten Christensen 
Toftemarken 33 1.tv 
5700 Svendborg 

 nej 

4.17  Jørgen Jørgensen 
Vemmenæsvej 34 
5700 Svendborg 

 ja 

4.18  Torben Kromann 
Nørremarksvej 42 
5762 Vester Skerninge 

Møllegården 
 

ja 

4.19  Lene Vesterborg Kromann 
Nørremarksvej 42 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.20  Inger Solveig Kromann 
Stågerupvej 17 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.21  Poul Anders Kromann 
Stågerupvej 17 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.22  Jan Kristiansen 
Sterrebyvej 27 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.23  Jane L.S. Kristiansen 
Sterrebyvej 27 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.24  Birger Jensen 
Åbyvej 47 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.25  Poul Kamban 
Kærvej 3, Albjerg 
5883 Oure 

 nej 

4.26  Kristian Hansen 
Skolebakken 3 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.27  Svend Sølling Jensen 
Bergmannsvej 99 
5700 Svendborg 

 ja 

4.28  Else Lauritsen, 
Rønnekærvej 17, 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.29  Lotte Rasmussen 
Linkensvænge 8 
5700 Svendborg 

 nej 

4.30  Mette T Rasmussen 
Linkensvænge 8 
5700 Svendborg 

 nej 

4.31  Bente Jørgensen 
Fåborgvej 137 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.32  Eilif Jørgensen 
Fåborgvej 137 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.33  Ove Nielsen 
Flintegård Krarupvej 59 Hundstrup 

 ja 



5771 Stenstrup 

4.34  Anne Saksø Larsen 
5700 Svendborg 

  

4.35  John Lauritsen 
Rønnekærvej 17 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.36  Keld Pedersen 
Sætting Strandvej 12 
5700 Svendborg 

 ja 

4.37  Harry Frøsig Bruun 
Strandvej 75 
5700 Svendborg 

 ja 

4.38  Kim Rasmussen 
Rødkildevej 15 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.39  Grethe-Kirstine Olsen 
Flyvervej 1, Tåsinge 
5700 Svendborg 

 ja 

4.40  Birte Isen 
Ellen Grubbesvej 20 
5700 Svendborg 

 nej 

4.41  Hanne Schou Sørensen 
Valdemarsgade 4 
5700 Svendborg 

 ja 

4.42  Niels K. Iuel-Brockdorff 
Slotsalleen 100A 
5700 Svendborg 

Valdemars Slot Gods - 
Land og Skovbrug & 
Nørreskov A/S og 
Nybygaard Aps 

ja 

4.43  Molise Iuel-Brockdorff 
Slotsalleen 100A 
5700 Svendborg 

 ja 

4.44  Carl Johan Pedersen 
Balvej 34 
5762 Vester Skerninge 

Gartneriet Jan i Ballen 
 

ja 

4.45  Lars Peter Petersen 
Strandvej 103 
5762 Vester Skerninge 

Gartneriet Jan i Ballen 
 

ja 

4.46  Mads Emil Petersen 
Strandvej 103 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.47  Ole Sjølander 
Vesterrøn 10 
5700 Svendborg 

 ja 

4.48  Albert Hansen 
Hundstrupvej 29 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.49  Jan Clausen 
Skerningegårdsvej 40 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.50  Jan Clausen 
Assensvej 100 
5771 Stenstrup 

Ollerup Maskinstation A/S 
 

nej 

4.51  Mette Mohr 
Skerningegårdsvej 40 

 ja 



5762 V. Skerninge 

4.52  Lars-Ove Larsen 
Klampenborgvej 20 
5700 Svendborg 

 nej 

4.53  Carl Møller 
Åparken 12 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.54  Fritz O. Nadolny 
Bruuns Alle 16 
5700 Svendborg 

 nej 

4.55  Niels Christian Nielsen 
Mellemvej 10 
5700 Svendborg 

 nej 

4.56  Nanna Rask 
Vornæs Skovvej 26 
5700 Svendborg 

 ja 

4.57  Sarah Petersen 
Vornæs Skovvej 26 
5700 Svendborg 

 ja 

4.58  Marthine Kristensen 
Staboltvej 12 
5700 Svendborg 

 ja 

4.59  Birthe Braad Lund 
Elinevej 27 
5700 Svendborg 

 ja 

4.60  Lene Lautrup 
Grastenvej 215, Thruø 
5700 Svendborg 

 ja 

4.61  Ove Nielsen 
Gyldenbjergsvej 12 
5700 Svendborg 

 nej 

4.62  Peter B Hansen 
Degnevangen 9 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.63  Ulla Jørgensen 
Troense Strandvej 70 
5700 Svendborg 

 ja 

4.64  Rasmus Bønløkke 
Vornæsvej 40 
5700 Svendborg 

 ja 

4.65  Camilla Bønløkke 
Vornæsvej 34 
5700 Svendborg 

 ja 

4.66  Elizabeth Rask Petersen 
Vornæs Skovvej 26 
5700 Svendborg 

 ja 

4.67  Jørgen Dan Petersen 
Vornæs Skovvej 26 
5700 Svendborg 

 ja 

4.68  Henrik Blixen-Finecke 
Purreskovvej 49 
5874 Hesselager 

 ja 

4.69  Lilian Nielsen  ja 



Bjernemark Byvej 31 
5700 Svendborg 

4.70  Karsten Pedersen 
Toftevænget 3 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.71  Rita Pedersen 
Toftevænget 3 
5762 Svendborg 

 ja 

4.72  Claus Pedersen 
Sdr. Longvej 30 
5762 Vester Skerninge 

 Ja  

4.73  Lars Milling 
Drejø Brovej 5A 
5700 Svendborg 

Drejø  

4.74  Ulrik Jacobsen Lunde 
Gesingevej 11 
5700 Svendborg 

 ja 

4.75  Niels Ulrich 
Rødmevej 47 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.76  Louise E.K. Albinus 
73  Lyall Mews West 
London SW1X 8DP, England 

 Ja, ejer af Bregninge 
Skov 

4.77  Finn Christensen 
Gl. Nybyvej, 61, Tåsinge 
5700 Svendborg 

 ja 

4.78  Mads Holst Jensen 
åbyvej 47, 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.79  Peter Ørting & Bente Brynnum 
Pløjeholmen 10  
5700 Svendborg  

 Ja, sommerhus på 
Langeland 

4.80  Hanne Ulrich 
Rødmevej 47 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.81  Torben Lillemose 
Stængelvænget 6 
5700 Svendborg 

 nej 

4.82  Svend Jensen 
Bergmannsvej 99 
5700 Svendborg 

 ja 

4.83  Audrey Fenne-Frederiksen 
Lehnskov Strand 37 
5700 Svendborg 

 ja 

4.84  Niels Møller 
Assensvej 283 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.85  Boye Top Christensen 
Kedelsmedstræde 31A, 1. 
5700 Svendborg 

 ja 

4.86  Morten Rosbæk  
Bjernemark Byvej 14  
5700 Svendborg 

 ja 

4.87  Louise Fenne  ja 



Lehnskov strand 30 
5700 Svendborg 

4.88  Lars Chr. Thede 
Damsager 3 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.89  Peter brusendorff 
Søren Lolks Vej 30 
5700 Svendborg 

 ja 

4.90  Per M. Jensen 
 

Bestyrelsen for Egebjerg 
Møllelaug. 

ja 

4.91  Bent Poulsen  
Albjergvej 43  
5883 Oure 

 nej 

4.92  Kirsten Margrethe og Ole Lennart 
Hansen 
Sundhøjhuse 4, Tåsinge 
5700 Svendborg 

 ja 

4.93  Lars Ulrich 
Rødmevej 43 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.94  Niels Bomholt Jensen 
Langemarken 3, Ulbølle 
5762 V. Skerne 

 ja 

4.95  Ejvind Jørgensen 
Degnevangen 1 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.96  Bodil Graver Jensen 
Stevneskovvej 39A 
5700 Svendborg 

 nej 

4.97  Aage Bo Knudsen 
Byparken 73, st. -02 
5700 Svendborg 

 nej 

4.98  Annegrethe Thingsgaard 
Christiansvej 55 
5700 Svendborg 

 nej 

4.99  Uffe Holm Hansen 
Strandhuse 14 
5700 Svendborg 

 ja 

4.100  Dan Lauritsen 
Langegyde 55 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.101  Henny Navne 
Færgevej 7, 1.tv. 
5700 Svendborg 

 ja 

4.102  Niels-Frank Nielsen 
Fjellebrovejen 20 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.103  Rasmus Frank 
Fjellebrovejen 20 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.104  Annelise Jørgensen 
Fjellebrovejen 20 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.105  Kim Søgaard Rasmussen  ja 



Åbyvej 58 
5762 Vester Skerninge 

4.106  Casper Rolighed 
Lehnskov Strand 19 
5700 Svendborg 

 ja 

4.107  Stina Løndahl Henriksen 
Svendborgvej 58, Ollerup 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.108  Jørgen P. Petersen 
Assensvej 253 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.109  Klaus Løjtved 
Assensvej 253 
5771 Stenstrup 

Løjtved ja 

4.110  Niels Angelo 
Fjællebrovejen 37 
5762 V.Skerninge 

 ja 

4.111  Brit Løjtved 
Assensvej 253 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.112  Jan Thomsen 
Gryagervænget 40 
5884 Gudme 

 nej 

4.113  Søren Andersen 
Fruerstuevej 106 
5700 Svendborg 

 nej 

4.114  Eva Agger 
Højensvej 199 
5700 Svendborg 

 ja 

4.115  Villy Eskehave 
Sundvænget 6 
5700 Svendborg 

 ja 

4.116  Niels Tamborg 
Vildrosevej 16 
5700 Svendborg 

 ja 

4.117  Charlotte Kragh Bestyrelsen for Havkajak-
klubben Svendborg 

ja 

4.118  Ellen og Jørgen Wrisberg 
Strandvej 76 
5700 Svendborg 

 ja 

4.119  Chrsitain Ahlefeldt-Laurvig-Lehn 
Fåborgvej 260 
5700 Svendborg 

Hvidkilde Gods 
 

ja 

4.120  Amdi Kirkgaard Nielsen 
Esthersvej 1 
5700 Svendborg 

 nej 

4.121  Christian Ahlefeldt-Laurvig-Lehn 
Fåborgvej 203 
5700 Svendborg 

 ja 

4.122  Sanne og Niels Skræp 
Sdr. Vornæsvej 37 
5700 Svendborg 

 ja 

4.123  Karla Sommers 
Vildrosevej 16 

 ja 



5700 Svendborg 

4.124  Knud Jensen 
Langemarken 22, Ulbølle 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.125  Knud Dencker-Jensen 
Stågerupvej 50 
5762 Vester Skerninge 

Stågerup Kildegård 
 

ja 

4.126  Jesper Mortensen 
Staboltvej 47 
5700 Svendborg 

J. Mortensen 
Maskinstation 
 

ja 

4.127  Karen Pilgaard Andersen 
Assensvej 201 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.128  Suzi Egeberg Thomsen 
Gryagervænget 40 
5884 Gudme 

 nej 

4.129  Ulrik Møller Andreasen  
Søren Lolks Vej 26 
5700 Svendborg  

 ja 

4.130  Mai-Britt Schultz 
Kragekær Mejeri 
Knasterhovvej 2 
5700 Svendborg 

Det Radikale Venstres 
bestyrelse i Svendborg 

ja 

4.131  Carsten V. Nielsen Turistforeningen for 
Sydfyn 

ja 

4.132  Arne Egelund 
Krebsen 1 
5700 Svendborg 

 ja 

4.133  Kai Egelund 
Vædderen 10 
5700 Svendborg 

 ja 

4.134  Helle Folmer 
Strandvej 100 
5700 Svendborg 

 ja 

4.135  Anne Marie Otte 
Assensvej 228 
5771 Stenstrup 

 nej 

4.136  Erik Otte 
Assensvej 228 
5771 Stenstrup 

 nej 

4.137  Klaus Jørgensen 
Lundbyvej 99 
5700 Svendborg 

Firma ja 

4.138  Kjartan Grundtdal Skat Nielsen 
Alpevej 34 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.139  Jørgen Bang 
Grastenvej 213 
5700 Svendborg 

 ja 

4.140  Jytte Bang 
Grastenvej 213 
5700 Svendborg 

 Ja 



4.141  Aase Bülck 
Kogtvedvej 24B 
5700 Svendborg 

 nej 

4.142  Preben Sørensen 
Skovkær 1 
5700 Svendborg 

 ja 

4.143  Børge Jensen / Inge Overgaard 
Vemmenæsvej 48 
5700 Svendborg 

 ja 

4.144  Carsten Rømer 
Staboltvej 12 
5700 Svendborg 

 ja 

4.145  Michael Jensen  
Strammelse Gade 81, Tåsinge 
5700 Svendborg 

MILAGRO Miljørådgivning 
& Nørballegård 

ja 

4.146  Søren Andersen 
Assensvej 201, 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.147  Lisa Lolk 
Skovmarksvej 20 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.148  Lars Skov 
Skovmarksvej 20 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.149  Mette og Brian Dieckmann 
Bjerrebyvej 24, Tåsinge 
5700 Svendborg 

Gårdbutikken Hellevgaard ja 

4.150  John Bondebjerg 
Lille Byhavevej 4 
5700 Svendborg  

 nej 

4.151  Erling Westphal 
Hovedvejen 9  
5771 Stenstrup 

 ja 

4.152  Morten Bruus 
Vornæsvej 63 
5700 Svendborg 

Svendborg 
Strandjagtsforening 
 

ja 

4.153  Anne Felice Andreasen,  
Søren Lolks Vej 26 
5700 Svendborg 

 ja 

4.154  Bente Bondebjerg 
Lille Byhavevej 4 
5700 Svendborg    

 nej 

4.155  Frank Madsen 
Sdr. Vornæsvej 31 
5700 Svendborg 

 ja 

4.156  Else Madsen 
Hjejlevej 3 
5700 Svendborg 

 ja 

4.157  Jakob Deleuran 
Tørvelong 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.158  Barbara, Christine, Torben og 
Christian Bjerregård Kristensen 
Lindekildevej 23 

 ja 



Vester Skerninge 

4.159  Ragna Heide 
Bøgeløkken 3, Thurø 
5700 Svendborg 

 ja 

4.160  Judy Jensen 
Åbyvej 47 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.161  Ingvar Haubjerg Nielsen 
Svendborgvej 15 R 
5762 Vester Skerninge 

 Ja 

4.162  Stine Deleuran 
Tørvelong 18 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.163  Jonna Nielsen Deleuran 
Tørvelong 18 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.164  Søren Deleuran 
Tørvelong 18 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.165  Anders Holm Rasmussen 
Åbyvej 58 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.166  Michael Madsen 
Rødmevej 14 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.167  Torben Larsen 
Fruens Have 11 
5762 V.Skerninge 

 ja 

4.168  Jørgen Møller Andersen 
Nordvej 207, Thurø 
5700 Svendborg 

Thurø Skove og 
Hartkornsejere 
 

ja 

4.169  Jørgen Møller Andersen 
Nordvej 207, Thurø 
5700 Svendborg 

 ja 

4.170  Philip Felice Møller Andreasen 
Søren Lolks vej 26 
5700 Svendborg 

 ja 

4.171  Ejvind Mortensen 
Staboltvej 44 
5700 Svendborg 

 ja 

4.172  Peder Vous 
Langemarken 8 og 19 
5762 V. Skerninge 

Egedal 
 

ja 

4.173  Tom Jacobsen 
Bankevej 5 
5892 Gudbjerg 

 nej 

4.174  Trine Grice 
Christiansmindevej 4 
5700 Svendborg 

 ja 

4.175  Jan Schreiner 
Fåborgvej 130 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.176  Søren Balle Christiansen 
Rantzausmindevej 37B 

 ja 



5700 Svendborg 

4.177  Steen Hartmann 
Strandhuse 4 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.178  Louise Madsen 
Sdr Vornæsvej 
5700 Svendborg 

 ja 

4.179  Anna Marie Mortensen 
Staboltvej 44 
5700 Svendborg 

 ja 

4.180  Hans Chr Bukkehave 
Christiansmindevej 4 
5700. Svendborg 

 ja 

4.181  Hans Christian Hansen 
5762 Vester Skerninge 

 ja 

4.182  Esben Hedegaard Svendborg Museum 
Grubbemøllevej 13 
5700 Svendborg 

ja 

4.183  Birgitte Svendsen Fire Hjortø-beboere ja 

4.184  Sonja Nielsen 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.185  Carsten Nielsen 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.186  Aase Larsen 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.187  Jesper Nissen 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.188  Tyge Brohave 
Lehnskovvej 230 
5700 Svendborg 

 ja 

4.189  Kirsten Brohave 
Lehnskovvej 230 
5700 Svendborg 

 ja 

4.190  Ib Stevnhoved 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.191  Christian Ulrich 
Rødmevej 45 
5771 Stenstrup 

 ja 

4.192  Hans Pedersen 
Skerningegårdsvej 44 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.193  Lajla Frisbæk Jensen 
Drejø 

 ja 

4.194  Birthe og Viggo Pedersen 
Stenbukken 39 
5700 Svendborg 

 ja 

4.195  H. M. Fenne-Frederiksen 
Lehnskov Strand 37 
5700 Svendborg 

Lehnskov Gods ja 

4.196  E. Therese Jensen 
5881 Skårup 

 nej 

4.197  Kaj Jensen 
5881 Skårup 

 nej 

4.198  Anders Mørkenborg Christensen  ja 



Åvangen 9 
5771 Stenstrup 

4.199  Søren Madsen 
Langegyde 58 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.200  Inger Skov 
Skovmarksvej 21 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.201  Hans Jakob Petersen 
Skovmarksvej 2 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.202  Hanne Schreiner 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.203  Lotte Braun 
Nordgade 35, Ollerup 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.204  Claus Nielsen 
Nordgade 35 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.205  Margit Olsson 
Solbjergvej 10, Ollerup 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.206  Vagn Nielsen 
Solbjergvej 7 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.207  Inge Nielsen 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.208  Stefan Dupont 
Nyborgvej 22, 1. 
5700 Svendborg 

 nej 

4.209  Bent Nielsen 
Nordgade 8 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.210  Birthe Nielsen 
Nordgade 8 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.211  Jørgen Rex Nielsen 
Stågerupvej 11 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.212  Rainer Daring 
Skårupøre Strandvej 71 
5881 Skårup 

58 borgere ja 

4.213  Maria Henningsen 
Strædet 1, 
Drejø 

 ja 

4.214  Jacob Christian Salvig NATURAMA ja 

4.215  Eva Dyhr Andersen 
Stenbukken 25 
5700 Svendborg 

 ja 

4.216  Frede M. Andersen 
Stenbukken 25 
5700 Svendborg 

 ja 

4.217  Egon Christensen 
Eskebjergvej 9 

 ja 



5762 V. Skerninge 

4.218  Lars Ellegaard 
Stågerupvej 35 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.219  Carl Jensen & Ingrid Larsen 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.220  Jens Johansen 
Langegyde 66 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.221  Anders Johansen 
Stenebyvej 8 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.222  Rasmus Jensen 
Åbyvej 47 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.223  Hilda & Ejnar Nissen 
Ulbølle 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.224  Albert Nielsen & Hanne Hansen 
Damsager 9, Ulbølle 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.225  Inga & Henning Hammelsvang 
Nyvej 43, Ulbølle 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.226  Herdis Granhøj 
Stenbukken 88 
5700 Svendborg 

 ja 

4.227  Jytte & Viggo Larsen 
Damsager 5 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.228  Hans Peter Jespersen 
Strandhuse 30 B 
5700 Svendborg 

 ja 

4.229  Gunhild Jespersen 
Strandhuse 30 B 
5700 Svendborg 

 ja 

4.230  Ghita B. Hansen & Niels S. Hansen 
Sømarken 181, Ollerup 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.231  Børge & Grethe Jørgensen 
Nyvej 41, Ulbølle 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.232  P. Hollænder og Sonja Hollænder 
Nyvej 21, Ulbølle 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.233  Karen & Arne Jüss 
Nyvej 19 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.234  Sigvard Ohlsson 
Solbjergvej 10, Ollerup 
5762 V. Skerninge 

 ja 

4.235  Ole Jørgensen 
Bjerrebyvej 91, Tåsinge 
5700 Svendborg 

 ja 



4.236  Poul V. Rasmussen 
Udflyttervej 29, Ny Gesinge 
5700 Svendborg 

 ja 

4.237  Ulrik Bernhoft 
Mullerupvej 53 
5892 Gudbjerg 

 nej 

4.238  Mogens Mikkelsen,  
Åkildevej 29, Øster Skerninge, 5762 
V. Skerninge  
Myrthu-Nielsen,  
Ærtevej 120, Egense, 5700 
Svendborg  

 ja 

4.239  Jannie Kaae 
Avernakøvej 56  
5700 Svendborg  

Skeifa Svendborg 
 

ja 

 

4.1 

Jeg har absolut ikke lyst til at bo i en nationalpark. Mit landbrug kan få 

klausuler på, som jeg ikke ønsker. -  Vi passer godt på naturen her. -  kommunen 

skal bruge penge på det og har ikke engang råd til at lappe hullerne i vejen -  

eller at give plejehjemsbeboerne et rigtigt måltid mad eller mere end 1 bad om 

ugen, hvis de ønsker det. --  nej brug pengene til at hjælpe menneskene til et 

værdigt liv.  

 

hanne Jacobsen  

Løgeskov 58  

5771 Stenstrup  

 

Retur til top 

 

4.2  

Hvorfor lave en naturpark til en budgetteret udgift på 200 mil (over 10 år)når 

vi stort set allerede har alle de muligheder for at bruge og nyde naturen som så 

rosenrødt beskrives i de udsendte materialer ? Og så er det ganske gratis !!  

 

Vi har absolut ikk e behov for dette fantasiprojekt.  Se på udnyttelsen af 

Øhavsstien Hvor mange mennesker benytter denne ? Prøv at opsætte skjulte tælle 

aperater forskellige steder. jeg er helt overbevist om at antallet er mindre end 

forventet  

 

det virker som om en lille gr uppe \ "ildsjæle \ " har fået en åbenbaring, og 

respekt for det, men hvis alle borgere blev afkrævet et svar, tror jeg at man 

hurtigt ville stoppe dette projekt.  

 

Man kan i øvrigt ikke afgive elektronisk høringssvar på denne side. klikker man 

på HER under rub rikken høringssvar sker der intet.  

 

Leif Wieben Rasmussen  

Gammel Færgevej 10   

Thurø  



5700 Svendborg  
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4.3  

Jeg er modstander af en Nationalpark Sydfyn,da  jeg ikke kan se hvad vi skal 

bruge den til,vi har Sydfyn som er utroligt dejlig, lad os udvikle den 

naturligt.  

 

Niras raporten er noget makværk,og som Styregruppen og Komunal - politikerne 

bruger i positive vendinger selvom 80% af denne raport ikke stemmer overens med 

virkeligheden,det er at spille hasard med skatteborgernes penge.  

 

JENS ENGSTRØM. 

STRANDGÅRSVEJ 21 

5762 VESTER SKERNINGE 

SVENDBORG 
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4.4  

Jeg er stærk modstander af en sydfynsk nationalpark af flere grunde.  

 

For  det første er sydfyn overhovedet ikke sammenlignelig med andre etablerede 

nationalparker såsom Thy, Mols Bjerge, Vadehavet o.s.v.  

 

For det andet har det jo vist sig at styregruppen er helt ude af trit ned 

virkeligheden, da np slet ikke har folkelig opbakn ing.  

 

i det hele taget er den udarbejdede rapport til 850.000 kr. en værre gang misk 

mask der ikke har bund i virkeligheden, man skulle nærmest tro det var bestilt 

arbejde.  

 

Jeg har været mod en np lige fra starten og har markeret min modstand for mit 

areal på det røde kort.  

 

Hans Lauritsen  

Rønnekærvej 17  

5762 Vester Skerninge  
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4.5  

Som borger i det område der tænkes udlagt til naturpark, vil jeg på det 

kraftiske gå imod dette.Da høringen nu er i gang savner oplysnig o m det påtænkte 

naturområde på 600 Ha. som ønskes etableret, hvor skal det ligge? I kan da ikke 

sætte noget i høring som ingen lodsejer overhovet ved hvem det skal berører. Det 

svarer til jeg ansøger om evt. en svinestald uden at presidere hvor den ønskes 



opført om den skal være rund firkantet eller noget helt andet. Det er en gang 

magværk der nu er sat igang, håber ikke der kan samles tilslutning til dette 

naturpark oplæg.  

 

Niels Hansen  

Filippavej 42  

5762 V.Skerninge  
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4.6  

Argumenter.  

1) Nationalparken er overflødig. -  Alt det, der vil kunen opnås med en 

Nationalpark kan allerede i dag nås ved hjælp af fredninger, 

fuglebeskyttelsesområder, opkøb af arealer etc.  

 

2)Nationalparken medfører ingen plusværdier for lokalbefolkning en, men derimod 

etableringen af et nyt og dyrt miljø - bureaukrati ud over det, der allerede 

findes i dag.  

 

3)Tværtimod vil de årlige og stigende udgifter til driften af Nationalparken 

koste kommunerne i området adskillige millioner kroner hvert år. -  Det sk er på 

et tidspunkt, da der ikke er råd til at opretholde en god service for de ældre. 

Dagcentre lukkes. Den varme mad forsvinder. Skoler lukkes, og vejene er så 

dårlige som ingensinde før. En ordentlig snerydning i vinteren 2010/2011 har der 

heller ikke væ ret råd til.  

 

4) Nationalparken vil også medføre indskrænkninger i den private ejendomsret. 

Oprettelsen af Nationalparken har kun mening, hvis lodsejernes anvendelse af 

marker, skove og kyststrækninger kan indskrænkes i form af nye restriktioner. 

Det samme  gælder for jægerne og fiskerne i området.  

 

5)De påståede positive økonomiske virkninger af Nationalparken kan bedst 

betegnes som varm luft. NIRAS - undersøgelsens påstand om hundredevis af nye 

arbejdspladser som følge af Nationalparkens etablering er blevet grundig 

gennemhullet af den største danske ekspert i turistøkonomi, Lise Lyck fra CBS i 

København. Taget efter sit pålydende ville det svare til, at Nationalparken 

skulle opleve en turisttilstrømning som under Langelands - festivalen -  blot i en 

tre måneders periode. Det er der vist ingen seriøse per soner, der tror på, 

bortset fra dem,som har fået penge for at skrive en sådan rapport, og dem som 

har betalt den lille million rapporten har kostet. Et utroligt bluff - nummer.  

 

6)Af disse grunde bør Nationalparkprojektet opgives og kommunalbestyrelserne 

bur de istedet koncentre sig om det, de er sat i verden for:  

Nemlig at betjene deres borgere bedst muligt og sørge for udvikling af det 

lokale erhvervsliv, hvor der virkelig er noget af komme efter, når Svendborg 

kommune er indehaver af det næst dårligste erhv ervsklima i Danmark.  

 

Hans Jørn Hansen,  

Dinesgaard, Skovballevej 8,  

5700 Svendborg  
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4.7  

Nationalpark Sydfyn?  

 

En nationalpark er ikke en port man ankommer til, hvor der er et stort skilt, 

"Dyrene må ikke fodres",det er e t unik sted en fantastisk natur, kultur, 

fortidsminder, skov vand og agerland, som vi gerne vil dele med andre,jeg tror 

ikke at de besøgende vil tro at der fri adgang over alt, heller ikke at naturen 

vil blive nedslidt.  

 

Her på i det Sydfynske, er vi så he ldige at det der skal til for at ha en 

Natonalpark. Når vi ser på hvordan det er gået andre parker ikke kun her i 

Danmark,men også syd for grænsen,mener jeg ikke at vi har noget at frygte.  

 

Hvis man ser på det økonomiske,som jo er en væsenlig del,så set på  et længere 

sigt, et nej til Nationalpark Sydfyn,er et nej til en okonomisk gulgrube,så 

derfor vær ikke så bange for nytænkning. Lad os så komme igang.  

 

Bjarne K. Sørensen  

Hellet 101a  

5700 Svendborg  
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4.8  

Under henvisning til den igangværende høringsperiode om forslaget til etablering af Nationalpark 

Sydfyn skal der fra undertegnede lyde et fuldtonet - JA!  

 

Min stillingtagen sker ud fra følgende sonderinger: Såfremt der ikke på Sydfyn introduceres 

afgørende nye aktiviteter vil der om føje år indtræffe en erhvervs- og befolkningsmæssig stagnation 

og tilbagegang.  

 

Angsten for at blive et udkantsområde var vel netop udgangspunktet for de fire/fem kommuner, der 

for år tilbage besluttede sig for at undersøge mulighederne for at etablere en nationalpark på 

Sydfyn.  

 

Selv om etablering af en nationalpark vel næppe løser alle indtjenings- og beskæftigelsesproblemer 

i området fremover vil dens effekt være et væsentligt element til at opfange den på forskellige 

områder fortsatte nedgang i beskæftigelsen. Blandt andet noteres prognoserne for landbrugs- 

skovbrugs- og fiskerierhvervet for i det kommende tiår at foranledige en yderligere afledning af ca. 

1000 af deres arbejdspladser.  

 

Desværre har NIRAS-rapporterne i debatten fået prædikatet af at være underlødige. En meget stor 

del af rapporternes talmateriale stammer fra DKôs statistik, fra landbruget selv og fra VISIT DK. 

Nedvurderingen stammer dels fra nationalparkskeptikerne og dels fra folk, der muligvis har studeret 

rapporterne, men ikke har forstået indholdet jf. især læserbreve i FAA.  



I vedlagte bilag har jeg baseret p¬ NIRASô erhvervsßkonomiske scenarier foretaget et 

analysearbejde. Hovedresultatet er, at i det tiende år og fremover efter etablering af nationalparken 

kan muligherne for værditilvæksten i samfundet udgøre:  

 

Best case: Merindtjening i området på  773.663.000 kr. pr. år.  

Merbeskæftigelse:  I turisterhvervet 1052 nye arbejdspladser.  

I følgeerhverv 295 nye arbejdspladser.  

 

Medium case: Merindtjening i området 386.270.000 kr. pr. år 

Merbeskæftigelse: I turisterhvervet 525 nye arbejdspladser.                                                                I 

I følgeerhverv 148 nye arbejdspladser. 

  

Bad case er lig grundscenariet.  

 

Om udviklingen i området skal forløbe i forhold til best case eller til medium case afhænger dels af 

nationalparkens ledelseseffektivitet og dels af, hvorledes samarbejdet med de kommunale 

myndigheder, erhvervs- og turistorganisationerne og de forekommende brancheorganisationer kan 

udmøntes.  

Etablering af Nationalpark Sydfyn vil medføre væsentlige synergieffekter ikke alene i forhold til det 

omkringliggende samfund, men især internt i området i form af fornyet dynamik i samfundet til 

gavn for erhvervsliv, for ejendomspriser og for bosætningen.  Det Sydfynske område inkl. Øhavet 

fortjener at blive nationalpark. Området er skabt med en smuk natur og udgør sammen med resterne 

af tidligere tiders foretagsomhed et attraktivt kultur- og turistområde.  

Effektoversigt af NIRASô erhvervsßkonomiske scenarier 

Talmaterialet i skemaet angiver værditilvæksten i det tiende år, såfremt der rent hypotetisk var 
etableret en nationalpark i år 2010. Der er hovedsageligt anvendt talmateriale fra tabellerne 1-1, 1-
2, 1-3, 1-4, 4-1 og 4-3 

År Grundscenarier Tilvækst/merindtjening i regi af nationalpark 

  i 1000 kr. i % i antal 
arbejdspladser 

 Turisterhvervet    

 Best case     

2010 1.117.000 55.310 4,95 113  

2020 1.282.000 515.775 40,2 1052  

 Medium case     

2010 - 29.610 2,65 6  



2020 - 257.513 20,0 525  

 Detailhandel og øvr. erhverv     

 Best case     

2010 31.175.000 27.654 0,9 32  

2020 32.389.000 257.887 0.8 295  

 Medium case     

2010 - 14.805 0,05 17  

2020 - 128.757 0,4 148  

Den totale værditilvækst i NP-området i det tiende år og i årene fremover vil udviklingsmæssigt  
forløbe i henhold til: 

I tilfÞlde best case, vÞrditilvÞkstenééééééééé kr.773.663.000 pr. ¬r. 

I tilfÞlde medium case, vÞrditilvÞksten ééééééé kr. 386.270.000 pr. år. 

Vagn R. Hansen 

Krebsen 87 

5700 Svendborg 
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4.9 

Venligst vær opmærksom på, at samtlige kommuner uden for storbyerne og trekantsområdet i Danmark 

satser på at blive reddet af turisme. Også i f.eks. Bogense, Ebeltoft, Frederikshavn og Skælskør vil man 

redde stumperne ved at satse alt på turisme af præcis de samme årsager og med den samme begrundelse 

som nationalparkargumentationen. Dermed bliver vi alle nødt til at kæmpe om de samme turister som 

vover sig ud i Udkantsdanmark. Jeg tror ikke der kommer flere turister i spil uanset hvor mange 

nationalparker der kommer. Det er arbejdsmarkedkonjukturene der bestemmer hvor mange turister der 

kommer i spil. Både nationalt og globalt.  

Som det ses i andre Nationalparker, bliver borgernes "interesser" formentlig varetaget af en bestyrelse 

bestående af lokale borgmestre og fritids/frilivs organisationer som til tider har ret rabiate synspunkter. 

Dermed er der ingen repræsentanter for erhvervsdrivende som i den sidste ende er dem der skal skabe, 

fastholde og finansiere de lokale tiltag. 

Husk også på, at de dejlige 38 millioner formentlig ender i en kasse i Svendborg, og hele molevitten går til 

administration, konsulenter og rådgivere. Dermed er der som hidtil (vækstforum etc.) ikke en krone satset 

på langtidsholdbart erhverv, men kun på turisme - den samme hest alle andre også spiller på. 



Det er tankevækkende, at Mads Clausens forslag om en bro til Als ikke falder bedre ud, da det ville løfte 

begge udkantsområders erhvervsmuligheder, dermed skabe arbejdspladser i området, som derefter har 

fastboende til at nyde en Nationalpark.  

Nåja, en bro er ikke ligefrem i Naturisternes interesse, men hvis vi vil vækste, skabe trivsel og 

arbejdspladser er vi som i erhvervslivet nødt til at investere i logistik. Hvis vi ikke kan flytte fabrikken må vi 

skabe gode vilkår så kunderne kan komme til os. Det er altså ikke gjort alene med økologi, fugletårne og 

gamle træskibe. 

Jeg mener øhavet er oplagt til en nationalpark idet det i forvejen mestendels er naturbeskyttelsesområde 

og der er mange fredede moser og overdrev. Alle disse eksisterende naturområder er jo allerede en form 

for nationalpark.  

Byer, landbrug og andre kan jo allerede frivilligt omlægge til økologi, dyrke det maritime miljø og beskue 

vore herregårde. 

I virkeligheden handler sagen kun om, at kunne få fingrene i 38 millioner til et sekretariat og et navn 

(Nationalpark Sydfyn) som giver Naturfredningsforeningen, Ornitologerne, Lystfiskerne og Jægerne hånds 

og halsret over det tilbageværende erhvervsliv.  

Er det det vi vil? Skræmme erhvervslivet væk? Tør nye innovative virksomheder etablere sig i 
Miljøfølsomme områder?  
 
Simon Danholt Hansen  

Grastenvej 215, Thurø  

5700 Svendborg  
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4.10  

Hej. Vi siger NEJ til en sydfynsk nationalpark.  

DA der aligevel ikke kan vare flere turister om sommern.  

og den med 1200 arbejdspladser er da den største løgn vi har hørt i mange år.  

 

Henning og Birgit Rasmussen  

Gl. sognevej 2  

5771 Stenstrup  
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4.11  

Vi vil meget gerne bidrage med forslag om nationalpark i området: Lundeborg. Vi anskuer forslagene udfra 

et økonomisk og sundhedsfremmende aspekt, hvor der med simple midler kan etableres forlystelser, som kan 

flytte områdets beboere og turister fra spillemaskiner, pc´ere og andet indendørs tidsfordriv, - ud i naturen. 

Der focuseres på efterårs/vinter aktiviteter, da sommeren til fulde kan tiltrække. - Vinterbade klub, - der er i 

forvejen ca 30 personer som klæder om "på stranden", så basis er på plads. Kigger man på nærmeste klub, 



skal man til Nyborg, - hvor der er lang venteliste og sund økonomi. Dvs forslag kræver engangs økonomisk 

indsprøjtning, herefter vil tiltag hvile i sig selv. Vil præcisere at der her er tale om omklædningsfacilitet incl 

sauna og klub skal eksistere på medlemskontigent/økonomisk hvile i sig selv, - med bestyrelse. - Mountain 

bike bane i skoven omkring Lundeborg, denne kan kombineres med løberuter, dvs kræver opmærkning og 

markedsføring. Ved vedvarende sne, skal ruten kunne bruges som langrendsbane.  -Skøjtebane på området 

bag havnen (større offentlige græsplæne).  -Mere vejbelysning fra byen til landevejen, da der er begrænset 

gadebelysning, - som i vintermåneder ikke opfordrer til udeaktivitet. -Vinterkoncert på stranden, med bål og 

mulighed for drikke/ evt pølsevogn.   

Karin Laursen og Jan Rindebæk 

Kystvej 6 

Lundeborg 

5874 Hesselager.    
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4.12 

Under forudsætning af troværdighed i påstanden om, at Nationalparken ikke vil 

bilve underlagt særlove med begrænsninger af den private ejendoms -  og 

udfoldelsret er jeg ubetinget tilhænger af  planen.  

 

Jeg tager det som en selvfølge, at Lundeborg Bådebyggeri med beddingsfaciliteter 

til mindre træskibe vil blive medtaget i planerne om "puslepladser til 

træskibe".  

 

Kenneth Arndrup  

Gl. Lundeborgvej 15  

5874 Hesselager  
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4.13  

Nationalpark eller ej ?    EJ !! 

 
Hvem skal betale de ca 20 millioner om ¬ret som man forventer i  driftomkostninger ? Det er alt for ñtyndtò 

at tro på tilskud fra fonde og  lignende i de størrelser tilhængerne regner med, og jeg vil ikke som  

skatteborger pålægges yderligere udgifter blot fordi nogle få ildsjæle tror på  luftkasteller. God økonomi er at 

have pengene i ñh¬ndenò fßr man bruger dem, og  ikke p¬ et forventet og usikkert grundlag.  

 

I det med FAa udsendte tillæg Nationalpark det sydfynske øhav påstår Jørgen  Otto Jørgensen at de 30 

projekter er udsprunget af den sydfynske befolknings  ønsker.  Det er noget af et postulat.Spørg de berørte 

lodsejere eks med areal over 2 ha om de ønsker dette fata  morgana.  Lad dem som skal betale (læs lægge 

jord til) tage eventuelle  beslutninger.  

Leif Wieben  Rasmussen 

Gammel Færgevej 10  

5700 Svendborg 
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4.14 

Selvfßlgelig et stort òJAò til en nationalpark p¬  Sydfyn og Ïerne, med en 

afgrænsning som foreslået af st yregruppen.  

 

Vi er et s¬kaldt òudkantsomr¬deò. Nogle modstandere mener tilsyneladende, at det 

skal vi blive ved med at være. For her er da dejligt , og vi har i gennem 

generationer haft det  godt .. Vi ved hvad vi har, så lad os endeligt ikke vove 

os ud i noget nyt..Et synspunkt ,der ikke er ualmindeligt på Sydfyn . Alle 

mulige og umulige skræmmebilleder bliver brugt. Selv naive  forestillinger om, 

at en nationalpark i det Sydfynske Ïhav er et  òfrilandsmuseumò til at en 

nationalpark er det samme som en ònaturparkò, hvor alt skal falde hen i natur. 

 

En nationalpark på Sydfyn er netop et stykke enestående Danmark med mennesker  

og  erhverv , med landbrug og fiskeri, med natur og kultur sådan som vi holder 

af det og som andre gerne vil komme for at besøge ï og bosætte sig i. Det er 

vigtigt at pointere at realiseringen af en nationalpark forudsætter at alle 

parter i området arbejder under hensyn til hinanden.. Både hensyn til erhverv 

fra ònaturfolkeneò og til naturen fra erhvervsside. Men alle m¬ selvfßlgelig 

bi drage, hvis vi skal skabe noget positivt for alle, som bor her og alle, der 

besøger os.  

 

Hold fast i tanken om en stor nationalpark som foreslået af styregruppen og lad 

være med at begynde på lappeløsninger. der hverken bliver fugl eller fisk.  

 

Det her er en enestående chance for Sydfyn, som vi ikke kan tillade os at lade 

ligge. Ganske vist er der sået tvivl om det forventede antal arbejdspladser, men 

hvorfor ikke vende spørgsmålet på hovedet og spørge om en nationalpark vil gøre, 

ar vi mister arbejdspladse r?  Næppe.  

 

Jens Peder Jensen  

Kirsebærvej  9 

5700 Svendborg  
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4.15  

Som borger i dette smukke land, er jeg meget bekymret for vores erhvervsliv og 

vores fremtid! Det lyder som vi blot skal tilgodese turisterne, men hvad med  os 

der bor her og gerne vil fremme erhvervslivet til fordel for vores velfær, vi 

kan jo ikke leve af at klippe hinanden. Der skal en produktion til og vi er nød 

til at have nogle produkter vi kan eksporterer til andre lande hvis vi fortsat 

skal kunne have  et driftigt erhvervsliv. Så derfor er mit svar NEJ til en 

Nationalpark som giver restriktioner som vil lukke for ny vækst.  

 

Birte B. Hansen  

Filippavej 42, Hundstrup  

5762 V.Skerninge  
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4.16  

En nationalpark bør kun være i et område med uberørt natur,og ikke omfatte byer 

og landbrugsjord.Alle de millioner det koster at starte en park,plus de årlige 

tilskud dertil,tror jeg ikke kommer ind igen.Brug istedet pengene på at støtte 

nogle af de små iværksættere,der ikke kan komme v idere med deres 

produktudvikling p.g.a.manglende økonomi.Det ville måske gavne både ledigheden 

og eksporten,istedet for at vores skattekroner bliver brugt på luftige 

kasteller.  

 

Kirsten Christensen  

Toftemarken 33 1.tv  

5700 Svendborg  
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4.17  

Fordyrende for kommune og stat,besværligørende for beboerne i området og har 

efter min mening iøvrigt ikke noget andet formål,så Nej - tak.  

 

Jørgrn Jørgensen  

Vemmenæsvej 34  

5700 Svendborg  
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4.18  

Jeg ønsker IKKE en nationalpark på sydfyn. Der er rigelig med restriktioner på 

landbruget og derfor en nationalpark ikke gavne erhvervet på sydfyn.  

 

Møllegården  

Torben Kromann  

Nørremarksvej 42  

5762 Vester Skerninge  
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4.19  

Jeg  ønsker IKKE en nationalpark på sydfyn. Jeg ser det som en stor forringelse 

af det danske landbrug. Det er ikke til gavn for nogen. Der er brug for 

landbruget.  

 

Lene Vesterborg Kromann  

Nørremarksvej 42  



5762 Vester Skerninge  
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4.20  

Jeg ønsker ikke en nationalpark på sydfyn.  

 

Inger Solveig Kromann  

Stågerupvej 17  

5762 Vester Skerninge  
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4.21  

Jeg ønsker ikke en nationalpark på sydfyn.  

 

Poul Anders Kromann  

Stågerupvej 17  

5762 Vester Skerning  
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4.22  

Jeg ønsker ingen nationalpark i det sydfynske øhav, da jeg er beskæftiget i et 

erhverv der kan blive påvirket af en eventuel naturpark.  

 

Jan Kristiansen  

Sterrebyvej 27  

5762 Vester Skerninge  
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4.23  

Jeg er ikke interesseret i en sydfynsk nationalpark, da jeg ikke umiddelbart kan 

se fordelen ved dette.  

 

Jane L.S. Kristiansen  

Sterrebyvej 27  

5762 V. Skerninge  
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4.24  

Jeg ønsker ingen nationalpark i det Sydfynske Øhav. Vi skal værne om det 

erhvervsliv vi har, og vi skal værne om den natur vi har. Jeg ønsker ikke det 

øgede antal turister, som nævnes i oplægget, sendt ud i vores natur. Pas på 

vores natur, væprn om den. Ingen nationalpark. Vi har ikke areale rne til det.  

 

Birger Jensen  

Åbyvej 47  

5762 Vester Skerninge  
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4.25  

I debatten om en sydfynsk nationalpark har de mest fanatiske tilhængere og 

modstandere af den fremlagte model overtaget en stor del af òscenenò, og tonen 

er tit skinger og følelsesladet. Mere saglighed ønskes i en debat hvor 

nationalparkens overordnede formål til tider overses og avisernes indlæg mest 

handler om de erhvervsmæssige forventninger til en kommende park.  

 

NIRAS- rapporten anslår, at parken i 2020  årligt vil tiltrække næsten 1 million 

flere turister til området, øge turismeomsætningen med en lille halv milliard 

kroner årligt, skabe 1200 job, få stor indflydelse på events og projekter som 

òcittaslowò og bydelen òTankefuldò og fremme omsÞtningen p¬ sydfyn over 11 år 

med 2,3 milliarder. Flotte tal. Men papiret er taknemmeligt og rapporten baseres 

meget på undersøgelser der -  i flere tilfælde -  er op til 10 år gamle. Altså før 

òbolig-boomò og finanskrise. OplÞgget siger ikke meget om parkens finansiering 

udover, at den primært skal ske ved statslige og kommunale tilskud. Alene de 

årlige udgifter til administration og udvikling anslås at kunne løbe op i 15 

millioner kr. Mange penge i en tid hvor skolevæsen og ældrepleje massakreres for 

at spare, og meget at miste hvis projektet bliver en òfuserò. 

 

Som tilhænger af en nationalpark mener jeg ikke, at formålet primært er at skabe 

mange job eller understøtte mere eller mindre realistiske projekter, der kan 

profitere af parkens tilstedeværelse, selvom en gavnli g effekt på områdets 

beskæftigelse og tilflytning vil være godt. Formålet er primært at udvikle, 

sikre og bevare unik natur i.h.t. definitionen for en nationalpark, som 

komprimeret lyder:  

 

En dansk nationalpark rummer landets vigtigste naturtyper, såsom skove, åbne 

kulturlandskaber med marker, græsarealer og levende hegn. Fjorde og arealer på 

havet kan, sammen med landsbyer og mindre byer indgå i parken. Formålet er at 

udvikle, sikre, bevare og synliggøre enestående natur, landskaber og 

kulturhistoriske v ærdier til gavn for almenvellets friluftsliv. En nationalpark 

kan medvirke til at styrke lokal, erhvervsmæssig udvikling, f.eks. i form af 

øget turisme.  

 

Lad os begynde med en park af en overskuelig størrelse. Er den bæredygtig, bør 

den med tiden udvides. Et stort sammenhÞngende omr¬de i de òSydfynske Alperò er 

et godt bud på første del af en sydfynsk nationalpark.  

 

Poul Kamban  

Kærvej 3, Albjerg  



5883 Oure  
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Nej tak til nationalpark  

 

Kristian Hansen  

Skolebakken 3  

5762 V.Skerninge  
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Jeg anbefaler stærkt, at det indstilles til indenrigsministeren, at der oprettes 

en nationalpark på Sydfyn.  

 

Hvis det skal give mening, og udviklingspotentiale generelt, skal området som 

min. mindst være det som er præsenteret på borgermøderne.  

 

Jeg mener ikke at enkelt lokaliteter, hvor der evt. samles flertal for det, skal 

kunne frasige sig parkstatus -  rammen skal være der, hvorimod 

frivillighedsprincippet mht. at indgå i tiltag, absolut skal respe kteres.  

Ud over den lovbefalede styrelsesmodel, mener jeg man skal være på vagt over for 

en bureaukratisk knopskydning, der stjæler resurser.  

 

Ligeledes finder jeg det afgørende vigtigt, at bestyrelsens sammensætning bliver 

gennemsigtig, velbegrundet, og uden mulighed for at særinteresser kan 

majorisere. Helt konkret ser jeg Dansk naturfredningsforening som en hæmmende 

provokatør i den sammenhæng.  

 

At nationalparken slår igennem som et aktiv for området, vil afhænge af 

overbevisende visioner, der inden de iværksættes, medtager forståelse for den 

mentale forandringsproses tiltagenes succes er afhængig af.  

 

Svend Sølling Jensen  

Bergmannsvej 99  

5700 Svendborg  
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Jeg er imod en nationalpark sydfyn  

 

jeg er bosiddende på syd fyn og er glad for naturen,men det behøves der ikke en 

nationalpark for at være, da os der bor her værner alle sammen om vores natur.  

Med hensyn til 1200 arbejdspladser, hvor skulle de dog komme fra,skal vi alle 

sammen have vores egen lille iskagebod på ve jene.  



 

Da jeg læste fyns amts avis her til morgen havde jeg nær fået kaffen galt i 

halsen, da jeg læste Poul Henrik Harritz indlæg i avisen. Hvordan kan han da 

tillade sig at skrive om at andre mennesker bortset fra ham selv ikke ved hvad 

de taler om.  

 

Det  er rystende læsning.  

 

Det slog ihvert fald hovedet på sømmet med hensyn til min modstand mod 

nationalparken.  

 

Jeg har dog mange andre grunde som jeg ikke finder nødvendigt at omtale her ,men 

kun give udtryk for min modstand imod nationalpaken, og det er v el enhvers ret i 

Danmark.  

 

ELSE LAURITSEN 

RØNNEKÆRVEJ 17 

5762 VESTER SKERNINGE 
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Jeg vil gerne sætte et kryds på JA TAK listen. Ja til en Nationalpark, som kan 

være med til at skabe den vækst i form af jobs og tilflytning, som det sydfynske 

i den grad har brug for, nu og især i fremtiden. Tak.  

 

Lotte Rasmussen  

Linkensvænge 8  

5700 Svendborg  
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Kære Sydfynske medborgere.  

 

Jeg håber, ønsker og ber´ til, at I har modet og vilje n til udvikling, 

forandring og nytænkning. Glem alt om folkedragter og turistsværme -  det er jo 

ikke sådan en moderne nationalpark fungerer. Tænk på naturen i området, tænk på 

jeres børn og børnebørn, tænk på turismen som et erhverv (som mange lande lever 

af som hovedindustri) og tænk på, at nogle gange skal der barrierer og 

restriktioner til, for at få os til at tænke kreativt og være innovative, så nye 

muligheder åbner sig -  nye muligheder man ikke så før, fordi man havde så travlt 

med at kigge i den samm e retning som man plejer.  

 

Jeg har læst de mange indvendinger i aviserne og 90% handler om frygt -  frygt 

for forandring og for det vi ikke kender. Hold nu op med at være bange, hold nu 

op med at gro fast.  

 

Vi har en UNIK chance, en unik mulighed for at ska be noget fantastisk. Vi må 

IKKE lade den chance gå vores næse forbi.... Vi har BRUG for den Nationalpark.  



 

Mette T Rasmussen  

Linkensvænge 8  

5700 Svendborg¨  
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Ønsker ikke nationalpark på sydfyn.  

 

Bente Jørgensen  

Fåborgvej 137  

5762 Vester Skerninge  
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Ønsker ikke nationalpark på sydfyn.  

 

Eilif Jørgensen  

Fåborgvej 137  

5762 Vester Skerninge  
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Jeg vil starte mit indlæg med at sige jeg er st or modstander af 

nationalparken.BEGRUNDELSE,der vil med tiden blive en masse restrigtioner for 

vores erhversvirksomheder, sydfyn og øerne er hårdt ramt i forvejen.Tilhængerne 

påstår at turistbrachen vil skabe mellem 500 og 1200 arbejspladser hvor har de 

di sse tal fra, mig bekendt har andre nationalparker ikke skabt nogen 

arbejspladser.  

 

En forsårshilsen fra en naturelsker  

 

Ove Nielsen  

Flintegård Krarupvej 59  

Hundstrup  

5771 Stenstrup  
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En fantastisk hyldest til vores smukke natur. Lig de øvrige naturparker i Danmark har vi et stykke 

unik natur, som fortjener betegnelsen Nationalpark.  



 

DesvÞrre er der g¬et politik i den. òBigger and better Elefantsò kan man nÞsten betegne det, fra at 

et stort flertal i de 4 arbejdsgrupper stemte for den ret kendte Tåsingemodel, der inkluderer alle de 

mindre øer, har feberen fra et flertal i styregruppen nu spredt sig til byer og landbrugsjord i uhørte 

mængder, så en rigtig smuk ide nu møder en stor berettiget modstand. 

 

Som det ofte fremhæves, så hviler succesen af en Nationalpark på frivillighedens alter. Der kan ikke 

påtvinges ændringer i forhold til planerne for parken. Derfor er det vigtigt, at  vi samles om en 

løsning i bred enighed.  

 

I den nuværende plan indgår der 170.000 hektar. De 92.000 er vand. De resterende er land, hvoraf 

landbruget lægger beslag på de 65.000 hektar. For at forsvare udvidelsen fra den oprindelige 

Tåsinge model har man fået udarbejdet et digert værk, der har kostet skatteborgerne 850.000 kr.  

Denne rapport udarbejdet af NIRAS er desværre blevet fuldstændigt gennemhullet af 2 højtstående 

professorer, idet de forudsætninger for rapporten og det meget rosenrøde skær, det efterlader af hele 

projektet, er dybt kritisabelt. I delrapport 1 siges der bl.a.: òDet meste af rapporten har begrÞnset 

relevans for belysninger af turismeerhvervet og dets muligheder. Der er intet i rapporten der 

understøtter, at der skulle være specielt gode muligheder for turisme i form af et 

nationalparkprojekt.ò Om delrapport 2, der skal foretage en sammenlignende undersßgelse med 

udlandet, henvises der til side 2 i rapporten: òDer findes ikke nationalparker, der er identiske og 

fuldt sammenlignelige med Sydfyn m.h.t. geografi, idegrundlag og befolkningsgrundlag i oplandet, 

og sammenligninger m¬ nßdvendigvis baseres p¬ bevidsthed om de forskellige kontekster.ò Disse 

ret betragtelige forbehold ses der hurtigt bort fra i resten af rapporten. Som professor ved Århus 

Universitet i Institut for Statskundskab Jørgen Grßnneg¬rd Christensen udtaler ò S¬ er rapporten af 

meget begrÞnset lßdighed. Det gÞlder med hensyn til data, datarelevans og analyser.ò S¬ kan det 

vist ikke siges klarere. 

 

Lad dog ikke politikerne forplumre denne fantastiske ide med ulødige rapporter. Lad Sydfyn i 

stedet samles om det mulige, nemlig et Øhav med dets fantastiske egen art. Lad os få fokus på de 

små samfund og bibringe dem ny identitet og forhåbentlig på længere sigt få mere liv til øerne og 

dermed måske også flere tilflyttere. Vi har en fantastisk natur her på Sydfyn. Vi har hele 

naturområdet Svanninge Bakker, der er ejet af staten. Vi har også et stort område lige ved siden af 

på 400 hektar ejet af Bikubefonden. 

 

 Vi har igennem det sidste årti oplevet, at godserne har slået deres døre op og indviet os i den 

kæmpe kulturarv, der ligger her. Vi har den nyanlagte øhavssti, alt sammen fine supplementer til en 

Øhavspark. Vi burde slet ikke have en skeptikergruppe, vi burde meget hellere mødes i en fælles 

sag for området. Det vi risikerer er, at sagen ender som den gjorde, da turen kom til Skagen. Her 

afviste den socialdemokratiske formand i Skagen projektet med begrundelsen: òVi vil ikke miste 

yderligere af vores landbrugsjord. Landbruget og alle dets sideerhverv er en væsentlig bidragyder i 

området. Kulturen, naturen og menneskene, der bor og lever her, er alfa og omega, og det vil ikke 

blive anderledes, blot fordi man kalder omr¬det noget andet.ò  

 

 Her i området er der nu investeret mere end 13 mio.kr i et projekt, der udvikler sig mere og mere 

ude af trit med den oprindelige ide. Man kunne jo næsten fristes til at drage en parallel til 

udviklingen af skoleprojektet her i Svendborg. Lad os endelig forkludre et i øvrigt rigtigt fint 

projekt. Lad os bruge skatteborgernes penge på at skabe splid i stedet for sammenhold. Det er rigtigt 

ærgerligt for området. Vi har så mange muligheder. Hvis bare vi lærte at stå sammen, så kunne vi 



skabe vækst i området. Man kan da ikke lade være med at tænke på, hvad 13 mio.kr. kunne være 

brugt til i reklame og pr for området, bl.a. efter Susanne Bier´s succes i det amerikanske. 

 Lad os tiltrække turister til vores store mangfoldighed af kulturperler, bl.a. Nationalpark Øhavet, 

lad os tiltrække erhverv, udbygge vores industri og skabe jobs på alle fronter. Kun derved får vi en 

vækst i harmoni med samfundet. 

 

Anne Saksø Larsen 

Folketingskandidat for Liberal Alliance  
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grunden til at sydfyn stadig har en enestående natur ,  er at det er os som bor , 

og ejer jorden der plejer og passer naturen på den måde som vi er født og 

opvokset i og med naturen , og at den ikke overbebyrdes med et stort antal 

turister , der kun vil slide mere på naturen , skabe unødig uro blant fugle og 

dyreliv , hvilket især går ud over råvildt , som i forvejen er reduceret 

kraftigt de senere år på grund af sygdom , det råvildt som er tilbage værnes der 

kraftigt om af jægere og lods ejere , og det er en stor fordel , at der er fred 

og ro i den dejlige syd fynske fauna  

 

jeg er som de fleste der bor i området modstander af en nationalpark , fordi jeg 

ikke vil have spoleret den natur som jeg selv har været med til at værne om hele 

mit liv , og ikke dele min jagt som jeg bruger meget tid og penge på , for at 

fo rbedre / opretholde dyrelivet / forbedre den fauna som dyrene trives i .  

 

jeg ser ingen fordel i at naturen oversvømmes med turister i store stationscar , 

der indeholdende en familie der ikke aner hvordan man forholder sig i naturen , 

og en vild labrador d er aldrig har set en skov før, parkere alle steder hvor de 

ellers kan komme frem  

 

john lauritsen  

rønnekærvej 17  

5762  vester skerninge  
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Jeg synes ideen om en Nationalpark i vort område er glimrende.  

 

Tidligere tiders  industri kommer ikke tilbage og ideen om en NP vil åbne nye 

muligheder for alternative erhverv, ligesom vor natur bliver bevaret, beundret 

og sikkert promoveret på nye måder.Et godt politisk initiativ, som også åbner 

mulighed for at der følger midler med som kan søges til dedikerede projekter  

onkring nye tiltag.  

 

Keld Pedersen  

Sætting Strandvej 12  

5700 Svendborg  
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Der kan ikke herske nogen tvivl om at det sydfynske område er skabt til at være 

et nationalt varemærke. Derfor er det vigtigt at få nationalparken op at køre.  

Argumenterne der underbygger vigtigheden af en park så som arbedspladser, 

turisme,naturpleje, er selvindlysende. De der er modstander af en sydfyn 

nationalpark repræsenterer en meget lille det af den s ydfynske befolkning, 

godsejer. store landbrug og folk der har særinteresser i at der ikke skal ske 

ændriger i eksisterende magt forhold.  

 

Derfor, forsæt jeres konstruktive arbejde for nationalpark på sydfyn,  

Sydfyn fortjener den.  

 

Harry Frøsig Bruun  

Strand ve 75  

5700 Svendborg  
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Jeg vil bestemt ikke bo i en Nationalpark.  

 

Den vil betyde afvikling i stedet for udvikling på Sydfyn.  

De mange arbejdspladser kommer ikke, tværtimod.  

 

Jeg er desuden bekymret for nye restrikti oner, love, bureaukrati der kan 

forhindre min virksomhed i at udvikle sig. Historien har talrige eksempler på 

det sker.  

 

Kim Rasmussen  

Rødkildevej 15  

5762 V. Skerninge  
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selvfølgelig  skal  vi  være  nationalpark.  udlændinge  med lyst  til  at   feriere  på l

andet  i  Danmark,  vil  først  og fremmest  tjekke,hvor  har   vi  nationalparkerne  ligg

ende  -  og dér  vil  de tage  hen.   

 

En anden  historie  fra  virkeligheden -  -  

en kendt  dansker  indenf or  et  historisk  fag  slog  sig  ned  i  Svendborg  men efter  

nogle  år  savnede  han  og konen  at  bo i  natur,  de kan  være  sikker  på beskyttes   og

disse  velhavende  mennesker  flyttede  til  nationalparkområdet  i  Nordjylland   og 

langt  fra  København,  de kom fra.  

 



Et  tredje  argument  -

at  være  nationalpark  betyder  borgerne  selv  synes,  de bor  på en skøn  plet,  det  er

en blåstempling  af  området,  hvordan  kan  man overbevise  turisterne  om,  at  det  er  

værd  at  feriere  her,  hvis  vi  ikke  har   skaffet  os  blåstemplingen.  

 

Grethe - Kirstine  Ol sen  

Flyvervej  1 

Tåsinge  

5700 Svendborg¨  
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Det er en god idé med Nationalpark Sydfyn!! Effekten kan sikkert ikke 

umiddelbart måles i flere arbejdspladser,turister  eller tilflyttere. Men jeg 

tror, at Nationalpark Sydfyn kan være med til at gøre vores område mere 

attraktivt og kendt. Positiv holdning og interesse skaber positive, kreative 

tiltag, som vil gøre alle i området stolte af at bo her og tiltrække andre 

udef ra!!!  

 

Birte Isen  

Ellen Grubbesvej 20  

5700 Svendborg  
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Selvfølgelig skal Sydfyn da have den Nationalpark, som vil gavne lokalmiljøet på 

alle måder.  

 

Hanne Schou Sørensen  

Valdemarsgade 4  

5700 Svendborg  
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PÅ VEGNE AF VALDEMARS SLOT LAND-  OG SKOVBRUG SAMT NØRRESKOV A/S OG NYBYGAARD ApS 

PROTESTERER UNDERTEGNEDE MOD ETABLERINGEN AF EN NATIONALPARK PÅ SYDFYN. 

DE AREALER JEG REPRÆSENTERER OMFATTER 783 HA. 

 

Valdemars Slot Go ds -  Land og Skovbrug  

Niels K. Iuel - Brockdorff  

Slotsalleen 100A  

5700  Svendborg  

 



Retur til top 

 

4.43  

Undertegnede Molise Iuel - Brockdorff protesterer på det kraftigste mod etablering 

af en Natuinalpark på Sydfyn.  

 

Molise Iuel - Brockdorff  

Slotsalleen 100A  

5700 Svendborg  
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Vi er modtandere af National parken, da vi finder høringen mangelfuld og 

utroværdig. Vi kan ikke forstå, hvor alle de arbejdespladser skal være? og vi er 

bange for at det vil skade erhvervslivet på Sydfyn.  

 

Gartneriet Jan i Ballen  

Carl Johan Pedersen  

Balvej 34  

5762 Vester Skerninge  
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Vi er modtandere af National parken, da vi finder høringen mangelfuld og 

utroværdig. Vi kan ikke forstå, hvor al le de arbejdespladser skal være? og vi er 

bange for at det vil skade erhvervslivet på Sydfyn.  

 

Gartneriet Jan i Ballen  

Lars Peter Petersen  

Strandvej 103  

5762 Vester Skerninge  
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Jeg er stærkt modtandere af National parken, da jeg finder høringen mangelfuld 

og utroværdig. Jeg kan ikke forstå, hvor alle de arbejdespladser skal være? og 

jeg er bange for at det vil skade erhvervslivet på Sydfyn.  

 

Jeg er bange for at blive hegnet ind!!!!!! og her er da flot i forvejen, hv orfor 

skal det så hedde Naturpark? Det er noget pis!!  

 

Mads Emil Petersen  



Strandvej 103  

5762 Vester Skerninge  
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Jeg støtter oprettelsen af en nationalpark Sydfyn,hvad ellers.  

 

Ole Sjølander  

5700 Svendborg  

 

Retur til top 

 

4.48  

Nej tak til Nationalpark.  

 

Albert Hansen  

Hundstrupvej 29  

5771 Stenstrup  
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Nej tak til Nationalpark  

 

Jan Clausen  

Skerningegårdsvej 40  

5762 V. Skerninge  
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Hej. Nej tak til nationalpark på sydfyn.  

 

Ollerup Maskinstation A/S  

Jan Clausen  

Assensvej 100  

5771 Stenstrup  
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Nej tak til nationalpark på sydfyn.  



 

Mette Mohr  

Skerningegårdsvej 40  

5762 V. Skerninge  
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Jeg mener at det er vigtigt med en nationalpark for at bevare landskabets 

mangfoldighed for vores efterkommere og for at begrænse den forarming som en 

moderne landmand desværre er nødt til at udsætte sine marker for, hvis han vil 

sikre sig en indtægt der er til at leve af. En nationalpark burde kunne 

tilgodese både hensynet til naturen, vores efterkommere samt til der idag lever 

af landbruget.  

 

Udnyttelsen / forarmingen af området må standses og hvis nogen lider VÆSENT LIGE 

tab herved, må de kompenseres derfor  

 

Lars - Ove Larsen  

Klampenborgvej 20  

5700 Svendborg  
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Jeg mener ikke det er tid til at bruge penge på et så usikkert projekt -  og så 

er det ligemeget om pengene kommer fra komm une eller stat -  det er stadig mine 

skatte - kroner der anvendes til noget jeg absolut ikke ønsker.  

 

Der er i forvejen rigeligt med selvbestaltede "natur - experter", der skaffer os 

masser af omkostninger på halsen (se bare hasselmusen, som de måtte importere 

fra Tyskland for at kunne vise den frem, men som alligevel har fået bro, 

viadukt, redekasser, og GPS'er).  

 

Nej brug hellere pengene på at fremme det sydfynske erhvervsliv, herunder 

landbruget, i stedet for at modarbejde virksomheder der forsøger at etabler e sig 

i det sydfynske.  

 

Carl Møller  

Åparken 12  

5771 Stenstrup  
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Det er fuldstændig meningsløst at "Installere" en såkaldt naturpark.  

 



Det er fuldstændig meningsløst at at folk fra alle mulige sider blander sig i 

landmændenes arbejde!  

 

Naturen er fin uden indblanding fra sværmere!  

 

Fritz O.Nadolny  

Bruuns Alle 16  

5700 Svendborg  
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At tænke sig.  

 

Tænk, hvis vore landspolitikere kunne flytte rundt på landsdelene og øerne. 

Tænk, h vis Sydfyn kunne låne Bornholm i en sommersæson, og så levere klippeøen 

tilbage, når der ikke kunne sælges flere Krølle Bølle is og røgede sild i det 

sydfynske. Det kunne da også være spændende at låne min fødeø, Mandø, i et par 

måneder. Så kunne fynboerne  komme med til den årlige Mandøfest eller opleve en 

stormflod, der løfter slemt op i skørterne og tagspærene.  

 

Heldigvis kan vi ikke flytte rundt med, eller låne hinandens landsdele. Derimod 

kan vi besøge hinanden, og opleve de spændende unikke forskelligh eder hver 

landsdel, egn, by og ø kan tilbyde.  

 

Vi er stolte af vores skønne unikke Sydfyn, der byder på et pragtfuldt øhav, 

købstæder med handelsliv og havne i verdensklasse (endnu) og en natur der blev 

skabt, da vor herre havde en super god dag. Vi er med  andre ord møgforkælede med 

vand, strand, skov og by næsten lige uden for døren.  

 

Derfor bliver jeg også trist til mode, når modstanderne af Nationalpark ï Det 

Sydfynske Øhav, nedgør andres positive tilgang til etableringen af en sydfynsk 

nationalpark. Jeg  har respekt for en sund skepsis, men når skeptikere eller 

modstandere af en nationalpark ikke sagligt kan begrunde, hvad de er bange for, 

men kun bruger frygt og mistro som deres argument, mister jeg respekten.  

Nationalparkloven siger klart og tydeligt, a t der kun vil blive lavet frivillige 

aftaler med lodsejerne, -  at der ikke er eller vil ske nogen tvang, -  at der 

ikke vil blive foretaget ekspropriationer, -  at der ingen retslig binding er for 

lodsejere, -  at der ikke vil blive etableret  en ny myndighed , -  at der ikke vil 

ske indskrænkninger i den private ejendomsret, -  at der ikke vil ske 

indskrænkninger i jagt og fiskeri, -  at de samme regler og love er gældende inde 

i som uden for nationalparken.  

 

Jeg deler gerne de sydfynske herligheder med andre, me n selvfølgelig på 

naturens, omgivelsernes og befolkningens præmisser. At vi kan generere nye 

arbejdspladser i en nationalpark, er da slet ikke at foragte, når det sker inden 

for f.eks. fødevareproduktion, grøn energi, oplevelsestilbud, understøtning af 

småøernes vækstmuligheder m.m.  

 

Når vi så yderligere får 6 millioner fra Staten til etablering af 

nationalparken, og 7,5 millioner til drift pr. år de næste 10 år, er der ikke 

mere tvivl i mit sind. Vi bliver understøttet med centrale midler, som vi ikke 

selv  kan finde, eller få andre steder fra.  



 

Landspolitikere kan ikke flytte rundt med vore landsdele eller øer, men de kan 

sørge for gode rammevilkår, også i yderområderne. Etableringen af Nationalpark ï 

Det Sydfynske Øhav, er en unik mulighed for ikke bare at  styrke Sydfyn og øerne, 

men hele Fyn.  

 

Niels Christian Nielsen  

Folketingskandidat på Fyn (A),  

Mellemvej 10,  

5700 Svendborg  

 

 

 
Det unikke Sydfyn skal udvikles ï ikke afvikles!  

 

Det er fair at være skeptisk over for noget nyt, men det er bekymrende og 

sørg eligt, at der bruges argumenter fra Skeptikerforeningen ï læs modstanderne ï 

af en Nationalpark Sydfyn, som er direkte usande. Lovgivningen er f.eks. den 

samme i en nationalpark, som den er udenfor. Jamen så kan lovgivningen jo laves 

om, siger skeptikerne . Alt lovgivning kan laves om på Christiansborg, også 

Grundloven.  

 

Skeptikergruppen ønsker ikke at borgerne i de fem sydfynske kommuner skal høres 

om nationalparkplanen, og opfordrer derfor kommunalbestyrelserne til at stemme 

nej til en offentlig høring i februar og marts 2011. Skeptikergruppen påstår, at 

høringsfasen er et politisk skalkeskjul, og at høringsfasen ingenting flytter, 

når politikerne først er bleven enige. Hvad er det for en holdning at have til 

det lokale demokrati og borgerinddragelse?  

 

Jeg  håber for hele Sydfyns skyld, at samtlige 5 kommunalbestyrelser beslutter at 

sende nationalparkplanen i offentlig høring. Det modsatte vil være ubærlig for 

det unikke Sydfyn.  

 

Sydfyn og Øerne er nemlig unik på så mange områder, og det skal vi understøtte 

og udvikle. Derfor passer nationalparkloven som fod i hose til Sydfyn og Øerne. 

Loven foreskriver at vi skal bevare og udvikle natur, kulturarv, friluftsliv og 

erhvervsliv.  

 

Vi har brug for flere arbejdspladser på Sydfyn. Vi har brug for, at det vi er 

gode  til, bliver vi endnu bedre til. Vi skal hele tiden stræbe efter det unikke. 

Naturturisme, Kulinarisk Sydfyn med Nordens største fødevaremesse og FilmFyn, er 

netop unikke eksempler.  

 

Nationalpark Sydfyn og tilhørende projekter, vil kunne generere 800 ï 1200 nye 

jobs. Jobs som vi har stærk brug for, og jobs som samtidig kan være med til at 

højne det generelle uddannelsesniveau på Sydfyn.  

 

Der ligger allerede 30 konkrete projekter og venter på, at blive sat i værk, og 

det forventes at nationalparken vil få et  årligt budget på 20 mio. kroner. Som 

nationalpark vil vi som sidegevinst opnå, at der vil blive øget Christiansborg -

fokus på hele det sydfynske område og ø - hav, når vi skal forholde os til de 

udfordringer, som klimaforandringer og forhøjede vandstande, vi l påføre Sydfyn 

og Øerne. Her vil en forbedret kyst -  og digesikring blive en ultimativ 

nødvendighed.  

 



Et flot fælles mål for Nationalpark Sydfyn kunne være, at vi i år 2025 blev CO2 

neutrale og fossilfrie, via forskning, udvikling, produktion og brug af 

ve dvarende energiformer.  

 

Jeg siger nej til laveste sydfynske fællesnævner, og ja til en nationalpark på 

Sydfyn.  

 

Niels Christian Nielsen  

Folketingskandidat (A), Fyn  

Mellemvej 10  

5700 Svendborg  
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JA, der bør oprettes e n nationalpark, med så stort et areal som muligt.  

 

Nationalparken bør oprettes for at:  

-  standse tilbagegangen i det hårdt udnyttede og truede natur -  og vandmiljø i 

det sydfynske område,  

-  bidrage til en styrkelse og forbedring af natur -  og vandmiljøet i det 

sydfynske område,  

-  gøre det lettere at etablere flere vådområder og genoprette nogle af områdets 

mange drænede søer, nor og fjordarme, både for at styrke fuglelivet og for at 

nedsætte næringsstofbelastningen fra jordbruget,  

-  gøre det lettere at sikre  overholdelse af de internationale beskyttelseskrav 

for de store Natura 2000, Habitat -  og Ramsar - områder, der er udpeget i det 

sydfynske område,  

-  gøre det lettere at overholde EUs vandrammedirektivs krav til et renere 

vandmiljø  

-  fremme naturvenlig skovdr ift i områdets mange mindre skovområder, der ofte 

huser en rig skovbundsflora, men er truet af hård hugst  

-  at binde de mange små grønne områder i det sydfynske område bedre sammen ved 

grønne korridorer  

-  at sikre en planlagt og styret udvikling af området s turist -  og 

rekreationspotentiale, så naturen og vandmiljøet ikke belastes yderligere.  

 

En nationalpark vil sandsynligvis samtidig medføre øget vækst og udvikling i det 

sydfynske område -  det viser erfaringerne fra andre nationalparker i Europa -  

men sigt et med at oprette en nationalpark skal først og fremmest være at styrke 

områdets enestående natur -  og vandmiljø. I forvejen har det fynske område en af 

landets laveste andele af natur -  og skovareal, så vi har en stor forpligtelse 

til at bevare og udvide de t vi endnu har tilbage, ikke kun for vores generation, 

men også for vores efterkommere.  

 

venlig hilsen, og held og lykke med gennemførelsen af nationalparken,  

 

Nanna Rask  

Vornæs Skovvej 26  

5700 Svendborg  
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Nationalpark i det Sydfynske Øhav? JA TAK!  

 

Ja, der skal oprettes en nationalpark i det Sydfynske Øhav!  

 

En nationalpark vil bevare områdets enestående natur -  og vandmiljø. Danmark er 

jo temmelig langt bagude med at overholde EUôs vandrammedirektivs krav til et 

renere vandmiljø. De ansatte i Miljøcentrene knokler for at lave vandplaner for 

hvordan vi skal imø dekomme Euôs krav, og nu er den Grßnne VÞkstplan endelig 

blevet vedtaget. Men i går 16. marts 2011 demonstrerede landbruget imod den 

Grønne Vækstplan ved at køre i traktorer til Christiansborg. Det er tydeligt, at 

landbruget stadig ikke ønsker at forbedre den danske natur. Så hvordan skal vi 

nogensinde kunne forbedre miljøet når omkring 60% af Danmarks areal er 

landbrugsareal og landbruget altid sætter sig imod?   

 

I Danmark burde forureneren betale for forureningen. Men det er ikke tilfældet i 

dagens Danma rk at landbruget betaler for de mange tons kvælstof de udleder hvert 

eneste år. Så hvor ligger landet? Natur -  og vandmiljøet har klart brug for at vi 

stopper den uacceptable, overdrevne forurening nu, og med en nationalpark i det 

Sydfynske Øhav vil dette u nikke område blive bevaret og beskyttet.  

 

Desuden er erfaringen med nationalparker i Europa, at der skabes udvikling og 

vækst og dermed nye jobs. Vi må ikke lade denne mulighed forpasse for både at 

bevare og beskytte miljøet og skabe øget vækst. Denne jord  er ikke kun vores, vi 

deler den med alt andet levende, skulle vi ikke også til at respektere det i 

Danmark?  

 

Sarah Petersen  

Vornæs Skovvej 26  

5700 Svendborg  
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NEJ TAK TIL NATIONALPARK, FORDI...  

-  DER EKSISTERER INGEN ØKONOMISK PLAN, DER SKABER GRUNDLAG OG BERETTIGER EN 

NATIONALPARK. 

-  OK MED "NATUR" TILTAG FOR AT TILTRÆKKE TURISTER, MEN DET BEHØVER MAN IKKE EN 

NATIONALPARK FOR AT KUNNE GØRE. 

-  ERHVERVSLIVET SKAL BESTÅ -  EN NATIONALPARK VIL FØR ELLER SIDEN BETYDE 

RESTRIKTIONER FOR ERHVERVSLIVET.  

-  HYPOTESE: EN NATIONALPARK VIL ALDRIG KUNNE SKABE 100, 500 ELLER 1000 EKSTRA 

ARBEJDSPLADSER. DE TURISTER SOM ØNSKER NATUR FÅR DEN ALLEREDE, VED AT BESØGE 

SYDFYN SOM DEN ER IDAG. EN NATIONALPARK VIL IKKE TILTRÆKKE FLERE TURISTE R.  

 

Marthine Kristensen  

Staboltvej 12  

5700 Svendborg  
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Jeg finder det vigtigt, at vi får en nationalpark med det Sydfynske Øhav i 

centrum. Det er klogt, hvis vi på mange måder gør omverdenen opmærksom på, at vi 

har et enestående landskab, som vi gerne vil vise frem. Hvis vi ikke kan blive 

enige om nationalparken, frygter jeg, at turistudviklingen i det lange løb vil 

glide forbi os hernede.  

 

Birthe Braad Lund  

Elinevej 27  

5700 Svendborg  
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Hermed mit høringssvar som borger i Svendbor og arbejdstager på Langeland samt 

sommerhus ejer på Langeland  

 

Stort nej tak til kommende nationalpark. Stort ja tak til den natur vi allerede har. 
 
Jeg har læst Niras rapporterne grundigt alle sammen, det samme gælder for nyhedsbrevene der udkommer 
på nationalparkens hjemmesiden. Jeg har fulgt debatten i medierne. Det til trods mangler jeg endnu, at 
finde materiale omkring den analytiske- og budgetmæssige del af nationalparken. Ja faktisk mangler jeg en 
hel business case omkring nationalparken. Den findes ikke i Niras rapporterne. Jeg kan ikke finde nogen 
gennemarbejdet analyse af hvordan man vil skabe arbejdspladserne der spås om, ej hellere en 
dybdeborende analyse af konsekvenserne for de arbejdspladser der er utilpassede i forhold til 
naturalisternes planer og derfor vil forsvinde med en nationalpark. Jeg mangler faktor omkring hvad det er 
man specifikt vil udover at opkøbe jord og ansætte landbrugskonsulenter der skal overbevise landmænd 
om omlægning til økologisk brug. Der er utrolig mange påstande i rapporterne der ikke er underbygget af 
andet end de erfaringer der er gjort i England og Tyskland. Tilfældet vil at jeg har tilbragt 5 år i områderne 
Doverdals og Peak destrict i England og jeg må slå mig på låret af grin over sammenligningen. Det tåler 
nemlig ingen overhovedet! Ydermere rummer rapporterne smukke beskrivelser af hvor dejligt det bliver. 
Fuglene synger, træskibene sejler, vej boderne bugner af fynske specialiteter osv. 
 
At vores natur er unik kan diskuteres. Jeg syntes det ikke. Jeg syntes den er fantastisk, men den er ikke unik. 
Jeg tør i øvrigt godt bryste mig af at være superbruger af naturen. 
 
Jeg tror hverken på tallet over 100.000 ekstra turister om året eller på mere end en million. Hvor kommer 
disse tal fra? Det er trods alt den samme turiststrøm der kommer til Danmark stort set hvert år. Altså de 
samme hele Danmark skal ud og slås om, for alle danske kommuner satser jo på turismen, ikke mindst på 
Fyn. Hvem mon satser på erhvervet? 
 
Jeg kan forstå, at nationalparken faktisk satse på erhvervet. Men jeg mangler endnu at blive forløst. Hvilke 
erhverv er der mon tale om ud over turist erhvervet? Kan I mon være mere specifikke? Er det fugletårne, 
skiltning i skovene, flere grusstier og handikap venlige asfalt belægninger igennem skovene der skal give 
ŀǊōŜƧŘǎǇƭŀŘǎŜǊƴŜ ǘƛƭ ŀƴƭŋƎǎōǊŀƴŎƘŜƴ ŜƭƭŜǊ ōȅƎƎŜǊ L Ŝǘ Ŧŀƴǘŀǎǘƛǎƪ έƻŎŜŀƴƛǳƳέΣ έ!ǉǳŀ ƭŀƴŘέ ŜƭƭŜǊ Ŝǘ ŎŜƴǘŜǊ 
med sæl tivoli i bedste amerikanske stil som skal være trækplaster for hele sydfyn, øerne, Ærø og 



Langeland? Jeg venter spændt på åbenbaringen, for jeg vil da være først i kø til at være med udvikler, med 
promovere og stolt medborger. Men der er meget tavst. Det eneste vi borgere får at vide er, at det hele 
bliver godt. Det vil flyde med honning og vi får løst problemerne omkring arbejdsløsheden og bosætnings 
frafaldet med en nationalpark. Vi bliver så rige. Men af hvad spørger jeg mig selv om? Skal vi kun leve af 
støtte penge? 
 
1000 arbejdspladser er faktisk ikke særlig ambitiøst, så tallet afskrækker egentlig ikke mig og det er sikkert 
lavt sat i forhold til de virkelige muligheder der kunne være i et ambitiøst erhvervsmæssigt nationalpark 
projekt. Men så længe der ikke forelægger en ordentlig plan der er veldokumenteret, gennemanalyseret og 
ƳŜŘ Ŝǘ ǳŘǎǇŜŎƛŦƛŎŜǊŜǘ ōǳŘƎŜǘ ǎƛƎŜǊ ƧŜƎ ƭƛƎŜǎƻƳ ƳŀƴƎŜ ŀƴŘǊŜέ ƧŜƎ ŜǊ a9D9¢ ǎƪŜǇǘƛǎƪέΦ !ǘ ǾŋǊŜ ŘŜǘ ŜǊ Ƨƻ ƛƪƪŜ 
at sige nej. Det er blot at se potentialet men være forbeholden. 
 
Som borger er jeg bekymret over den debat der i denne tid raser i medierne. Er man nemlig skeptisk bliver 
man dyppet i tjære og rullet i fjer. Således er det gået for TEL på Langeland der udtrykte skepsis 8de sagde 
ikke nej bemærk lige det) og Langelands borgmester der fik stukket næsen lidt for langt frem. Som borger 
sender det ikke en demokratisk hilsen i min retning. Snarere vidner det om intolerance fra naturalisternes 
side. Man er kætter hvis man ikke er med. Ve den der ikke tror! De melder sig ud af fællesskaberne og 
skaber grupper imod andre. Jeg er som borger skuffet over denne rabiate drejning. Hvor er den gode tone 
blevet af. Hvor er den konstruktive debat endt? Vi kan da ikke i foreningerne og de politiske partier være 
enige om det hele, det er da klart. Det er demokratiet der skal arbejde og ja vi er forskellige. 
 
Jeg er sikker på, at uanset udfaldet nationalpark eller ej. Så vil alle der bare har en smule omløb i hovedet, 
se at komme videre hvad end retning det bliver. Selvfølgelig vil kommunerne og turist erhvervene arbejde 
sammen med nationalparken hvis den bliver vedtaget. Det vil jeg også. Hvad andre muligheder har vi trods 
alt? Erhvervslivet, tja der vil sikkert blive afviklet en del, men mon så ikke også der kommer nyt til. De store 
ændringer tror jeg ikke på. Der bliver ikke solgt flere huse på Langeland og tilflytningen forbliver nok 
temmelig uændret. Spørgsmålet er så bare; kan nationalparken samarbejde med alle uanset tilhørsforhold, 
hvis det er en nationalpark det ender med? Og hvordan bliver det at omgå disse naturalister hvis ikke det 
bliver en nationalpark? De spørgsmål stiller jeg mig selv igen og igen. Jeg finder ikke noget svar. 
 
Lene Lautrup 
Tilhænger af naturen, men nationalpark skeptiker 

Grastenvej 215, Thurø 

5700 Svendborg 
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Kan de embedsmænd/politikere der vil have Nationalpark ikke finde et andet emne 

til deres eftermæle. Det er helt forrykt at bruge så mange penge på noget, der 

aldrig vil give de arbejdspladser som der bliver omtalt.  

 

Kommunerne har ingen penge, man skærer  ned på ældreplejen - skoler - børnehaver, 

hvor vil man finde de mange millioner.Det var meget bedre hvis man brugte de 

første 20 millioner til iværksættere,for dermed at skabe arbejdspladser på 

Langeland. Det er meget nemt for mange personer/parcelhusejere at  stemme ja for 

nationalpark, når der ikke skal være stier gennem deres haver,ellers ville de 

100% stemme nej som undertegnede.  

 



Ove Nielsen  

Gyldenbjergsvej 12  

5700 Svendborg  
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Som elsker af den sydfynske n atur syntes  jeg ikke at der er nogen grund til at 

vi skal have en nationalpark på Sydfyn.  

 

Jeg kan ikke se at den kan bidrage til et bedre miljø end det vi har idag, og 

mulighederne for at skabe mere end det vi har kan jeg heller ikke se at vi kan 

få. Derimod kan jeg  se en masse udgifter som skal dækkes af os skatteydere.Jeg 

kan se en masse love og begrænsninger, som vil blive pålagt os alle som enten  

lever af naturen, eller for os som bare nyder naturen.  

 

Bevar det vi har idag og lad os alle sammen samarbejde om det.  Det viser jo gang 

på gang at samarbejder man, får man skabt en masse.  

 

NEJ TIL EN NATIONALPARK  

 

Peter B Hansen  

Degnevangen 9  

5762 V. Skerninge  
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Det er ikke lykkedes for mig at finde ud af, hvad planen konkret betyder for min 

bopæl/ejendom, inkl. strandareal. Jeg finder det imidlertid uacceptabelt, hvis 

der etableres stier el.lign., som giver offentligheden mulighed for at færdes på 

ejendommen. Fri adgang for offentligheden vil medføre gener for beboerne, 

herund er forøget støjniveau og affaldsproblemer, ligesom ejendomsværdien må 

formodes at blive forringet.  

 

Ulla Jørgensen  

Troense Strandvej 70  

5700 Svendborg  

 

Retur til top 

 

4.64  

Jeg er imod Nationalpark Det Sydfynske øhav, idet jeg mener, at  vi allerede har 

rigeligt med bureaukrati og regler.  

 

Det er ikke fordi, at jeg ikke ønsker nye tiltag i området, men sådanne tiltag 

kan sagtens gennemføres uden en decideret "park".  

 



Der mangler først og fremmest erhvervsliv i området -  og her er en natio nalpark 

efter vores mening ikke vejen frem. Udefrakommene iværksættere eller 

virksomhedsejere vil til en hver tid opfatte nationalparker, som et område med 

flere restriktioner og dermed forhindringer. Det er ikke vejen frem, hvis der på 

ny skal skabes arbe jdspladser i området igen.  

 

Jeg ønsker ikke at bo i et område, hvor jeg ikke kan leve under samme regler som 

det øvrige af landets befolkning.  

 

Rasmus Bønløkke  

Vornæsvej 40  

5700 Svendborg  
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Jeg ønsker ikke at bo i en  Nationalpark, idet jeg igennem informationsperioden 

ikke har fået opfattelsen af, at det ændrer andet i området, end at det skaber 

endnu flere regler og restriktioner for erhvervlivet end der allerede er.  

Samtidig er tiltag på naturområdet jo fortsat inge n hindring, selvom der ikke er 

en Nationalpark.  

 

Camilla Bønløkke  

Vornæsvej 34  

5700 Svendborg  
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En Sydfynsk Nationalpark vil uden skyggen af tvivl være en god idé. Danmarks 

natur er smuk, når den får lov at udfolde s ig naturligt -  men det sker 

efterhånden ikke ret ofte. Vil vi bevare et mangfoldigt og rigt miljø må vi 

sikre, at der bliver skabt fristeder og områder, hvor planter og dyr kan undgå 

det konstante pres fra landbruget, forurening, trafik osv. Det er ikke ho ldbart 

at opretholde et system, hvor naturen udnyttes indtil den ødelægges -  for den er 

en berigelse vi alle bør sætte pris på og værne om. Forhåbentligt kan en 

nationalpark være med til at mindske overgrebene på plante -  og dyrearter, der 

konstant finder s ted, og sætte fokus på et andet og meget sundere forhold til 

natur. Huske os på, at vores kultur ikke ville eksistere uden naturen; at vi er 

dybt afhængige af den, og har pligt til at behandle den med respekt.  

 

Naturbeskyttelsen bør være hovedårsagen til a t lave en sådan park -  og den er 

grund nok i sig selv! Men når det er sagt vil de mange arbejdspladser, der 

bliver skabt med parken da også være uhyre gavnlige for Sydfyn og landet i det 

hele taget. Danmark bør med sine meget priviligerede muligheder være et 

foregangsland, hvor folk fra andre steder kan komme og få gode naturoplevelser 

og se, at naturbeskyttelse godt kan gå hånd i hånd med vækst og beskæftigelse. 

Der vil kunne skabes fokus på mange gavnlige ting indenfor kulturlivet -  bl.a. 

lokale, sunde rå varer og samvær i naturskønne omgivelser. Mange turister vil 

uden tvivl se dette som et dejligt frirum, hvor kvalitet og naturlighed er i 



fokus. Der vil blive skabt beskæftigelse og et rigt kulturliv på øerne og i 

udkantsdanmark.  

 

I det hele taget finder j eg planen for den sydfynske nationalpark meget 

interessant og nyskabende. Det ville være utrolig ærgeligt, hvis et sådant 

projekt ikke afprøves pga. snævre interesser. Jeg håber inderligt nationalparken 

bliver en realitet -  den kan kun bidrage til det gode  og måske bremse den 

ødelæggende udnyttelse vi udsætter vores natur for her i Danmark. Hvis vi vil 

bevare et land med en sund og mangfoldig natur, som vi kan sætte pris på og 

blive ved med at have gavn af, så må vi gøre noget. Der må tages initiativer og 

skabes ændringer, og det kan snart ikke gå hurtigt nok. Nationalparken er et 

sådant initiativ. Må projektet lykkes!  

 

Elizabeth Rask Petersen  

Vornæs Skovvej 26  

5700 Svendborg  
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Ja, der bør oprettes en nationalpark, min dst med den store models areal.  

  

Svanninge bakker, søerne mellem Svendborg og Faaborg og de store skovområder 

hører naturligt med. En udpegning vil være en saltvandsindsprøjtning for natur 

og kultur,rekreative  aktiviteter,og dermed også for økonomien i området. Der vil 

skabes mulighed for markedsføring af området med langt større vægt end hidtil i 

en globaliseret verden. Hvad kigger du selv efter, når ferien tilrettelægges ? 

Er der tale om  prioriterede seværdi gheder, har området straks en helt anden 

interesse. Arbejdes der til stadighed med forbedringer, som kommunikeres ?  Det 

vil en nationalpark muliggøre. Vi har intet at tabe. Det fynske havørredprojekt 

er et godt exempel på, hvad der kan vindes ved at løfte  i flok -  også økonomisk.  

 

Hvad har skeptikerne at frygte ? At man skal overholde dansk lovgiv -  

ning og internationale forpligtigelser. Det må ikke være grund nok til at 

forhindre en nationalpark med førnævnte kvaliteter ?  

 

Held og lykke  

 

Jørgen Dan Peter sen  

tidl. amtsdir. og naturforvaltningschef  

Vornæs Skovvej 26  

5700 Svendborg  
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4.68  

Da jeg ikke umiddelbart kan se noget behov for en nationalpark under de givne 

forudsætninger, nemlig at der ikke umiddelbart skal laves ændringer i den måde 

landbrugsdriften foregår på allerede, er jeg modstander af Nationalparken, idet 



forudsætningen ente n ikke holder (d.v.s at der sandsynligvis kommer yderligere 

restriktioner),eller behovet for en park ikke er tilstede.  

 

Jeg tror heller ikke på, at Nationalparken tilnærmelsesvis ville give de 

yderligere arbejdspaldser, der til en vis grad bruges som begru ndelse for 

etableringen.  

 

Henrik Blixen - Finecke  

Purreskovvej 49  

5874 Hesselager  
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4.69  

Kvalitet frem for kvantitet. 

 

En nationalpark i og omkring det sydfynske øhav er en enestående chance for at skabe gode 

betingelser for dette pragtfulde naturområde. 

 

Nationalparken vil give samlet opmærksomhed på natur, kultur, friluftsliv og erhverv, så man ikke 

spænder ben for hinanden. Det er ikke så vigtigt at tiltrække flere besøgende, men at de nuværende 

aktiviteter er bæredygtige, at naturen bliver behandlet respektfuldt og at folk får gode oplevelser. 

 

Der eksisterer allerede udmærkede vejledninger for færdsel i den sydfynske natur, men der er brug 

for yderligere informationer om muligheder for friluftsliv. Nationalparken vil kanalisere flere penge 

til faciliteter og produktion/distribution af samlede informationsmaterialer. Især er der brug for 

oplysninger om de sårbare fugleområder i det sydfynske øhav. Med øget kendskab gøres det nemlig 

lettere for besøgende at føle ansvar og opføre sig ansvarligt både til lands og til vands. 

 
Lilian Nielsen 

kajakroer, fugle-og plantekigger og naturelsker. 
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4.70 

jeg ønsker ikke en nationalpark  

 

karsten pedersen  

toftevænget 3  

5762 v.skerninge  
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4.71  

JEG ØNSKER IKKE EN NATIONALPARK 



 

RITA PEDERSEN 

TOFTEVÆNGET 3 

5762 V. Skerninge  

 

Retur til top 

 

4.72  

Jeg er imod nationalpark. Jeg vil ikke være med til at afgive 

suverænitet/bestemmelse, som er stadfæstet i min  grundlovssikrede ret. Der er 

absolut overhovedet ingen tvivl om, at denne ret vil blive udvandet ved 

iværksættelse af nationalpark, trods argumentation om det modsatte.  

 

Frivilligheds princippet har efter min mening, for ofte krænket grundlæggende 

rettigh eder, og demokratiforståelse så man efterlades med fornemmelse af afmagt 

og umyndiggørelse.  

 

Derudover nyder projektet ikke bred folkelig opbakning, som absolut må være en 

1. præmis.  

 

Højvang  

Claus Pedersen  

Sdr. Longvej 30  

5762 Vester skerninge  
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4.73  

Det har på Drejø ikke været muligt at blive enige om et mundtligt formuleret 

høringssvar, vi har afholdt "Nationalparkmøde" som mundede ud i at der skulle 

foretages en afstemning som fingerpeg for Drejø \ 's holdning, alle med fast 

ejendom på Drejø har kunnet afgive stemme, 45 har stemt og alle stemmer er 

godtaget, afstemningen viste:  

25 stemmer for, 18 stemmer imod og 2 stemmer ved ikke.  

 

Lars Milling  

Ø -  repræsentant  

Drejø Brovej 5A  

5700 Svendborg  
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4.74  

Hermed en kraftig indsigelse imod en eventuel Nationalpark på Sydfyn.  

Jeg ser ingen positiv grund, til at etablere en Nationalpark i det sydfynske. 

Det virker på undertegnede dybt bureaukratisk, at det overhovedet er kommet så 

langt.  

 



Samtlig e lodsejere (meget få undtaget) er lodret imod, og med god grund. Der er 

ikke meget, af den form for tiltag, (Natura 2000 osv.) der ikke er endt op med 

på et tidspunkt, at være en klods om benene for lodsejerne.  

 

Der er ingen grund til, at lade en flok til skudsgriske fanatikere manipulere med 

de så flotte og naturlige omgivelser, som der er tale om her. Naturen er som den 

er, fordi dem der har været her før os, og dem der er her nu, har formet den med 

kun de bedste intentioner. Lad det være sådan, eller går  det galt med naturens 

orden !  

 

Dem der passer den nu, lever af det og har dermed absolut ingen interesse i, at 

skade den på nogen måde.  

 

En Nationalpark vil aldrig give flere arbejdspladser end den fjerner.  

Jeg vil hermed undertrege, at der skal ikke være  Nationalpark på undertegnedes 

ejendomme.  

 

Jeg accepterer inge former for restriktioner, andres indblading og des lignende 

-  med mindre jeg selv beder om det.  

 

Hvis der er nogle der ønsker Nationalpark, så ser jeg ingen grund til, at de 

ikke laver det -  Vel at mærke ! På deres egne ejendomme. Det er den eneste 

løsning der er positiv for alle parter.  

 

Jeg undertreger endnu en gang : Jeg accepterer ikke at mine ejendomme bliver 

omfattet af en evt. Nationalpark.  

 

Pellesminde  

Ulrik Jacobsen Lunde  

Gesingevej 11  

5700 Svendborg  
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4.75  

Nej tak, jeg ønsker ingen nationalparksydfyn. Min begrundelse er,at jeg under 

ingen omstændigheder ønsker endnu et offentligt lag øget administration i vores 

beslutningsprocesser.  

 

Jeg mener iøvrigt,  at grundlaget for nationalparksydfyn er alt for spinkelt til 

så gennemgribende et tiltag. Hvis man endelig gerne vil passe på vor natur kunne 

man passende begynde med at håndhæve de bestående regler i 

fredningslovgivningen.  

 

Niels Ulrich  

Rødmevej 47  

5771 Stenstrup  
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4.76  

SOM EJER AF BREGNINGE SKOV PÅ TÅSINGE PROTESTERER JEG IMOD PLANERNE 

OM AT ETABLERE EN NATIONALAPRK PÅ SYDFYN. BREGNINGE SKOV OMFATTER 75 HA OG ER 

OMFATTET AF VALDEMARS SLOT GODS. 

 

LOUISE E.K. ALBINUS  

EJER AF BREGNINGE SKOV 

73  LYALL MEWS WEST  

LONDON SW1X 8DP, ENGLAND 

LONDON 
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4.77  

Jeg mener, at en nationalpark er et helt unødvendigt ekstra offentligt 

burokrati, som kun har til formål at give plads til endnu flere 

universitetsuddannede og dermed højtlønnede projektmagere på offentlig 

forsørgelse.  

 

De tiltag, som har været nævnt, kan sagtens sættes i værk alligevel uden at være 

"brandet" af en nationalpark.  

 

Finn Christensen  

Gl. Nybyvej, 61  

Tåsinge  

5700 Svendborg  
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4.78  

Ud fra, hvad jeg ved om intentionerne omkring den nationalpark, man vil lave, 

ønsker jeg ingen nationalpark. Det vi har på Sydfyn bliver IKKE bedre af at 

frede en masse ting.  

 

Mads Holst Jensen  

åbyvej 47  

5762 V. Skerninge  
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4.79  

Med det ene ben plantet i familiens helårsbolig i Svendborg og det andet ben 

lykkeligt placeret i ferieboligen på Langelands østkyst er familien her helt tæt 

på både landet og byen i øhavsområdet. Vi hold er rigtig meget af begge områder, 

og er lykkelige for at kunne komme og leve (opleve og virke) begge steder. 

Gennem de seneste uger har vi forsøgt at finde en fornuftig og afbalanceret 

stillingtagen til den spændende udfordring, som nationalparkprojektet v il udgøre 



for os i det sydfynske øhav. Vi er fortsat positive og trods den megen polemik 

og de ikke altid lige lødige avisskriverier er vi tilhængere af tanken om at 

søge om at få oprettet nationalparkvilkår her i området, som beskrevet i det 

rundsendte ma teriale.  

 

Peter Ørting & Bente Brynnum  

Pløjeholmen 10 & Nordre Løkkebyvej 13,  

5700 Svendborg & 5953 Tranekær  
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4.80  

Nej til Nationalpark Sydfyn:  

 

Som liberalt indstillet person er jeg principiel modstander af unødvendige og 

fordyrende reguleringer. Jeg er modstander af et organ, der forhindrer ejere af 

land frit at disponere over deres ejendom. Jeg er overbevist at folk 

selvstændigt kan varetage deres ejendom på bedste måde. Jeg er overbevist om, at 

en positiv udvikling af  vores unikke område varetages af innovative, kreative og 

selvstændigt tænkende mennesker. Vi behøver ikke et dyrt "barnepige - organ". 

Sydfyn og øerne skal ikke være et museum men et dynamsik område. -  Jeg 

repræsenterer flere parceller i Svendborg samt somm erhusparcel på Langeland.  

 

Hanne Ulrich  

Rødmevej 47  

5771 Stenstrup  
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4.81  

En nationalpark vil betyde en koordinering af de aktiviteter, der gøres med 

henblik på bevaring af natur -  og kulturværdier. Derfor: JA.  

 

Torben Lil lemose  

Stængelvænget 6  

5700 Svendborg  
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4.82  

Jeg anbefaler, at der søges etableret en nationalpark sydfyn.  

 

Som helt overordnet idé, ser jeg parkkonceptet som en ramme, hvori fremtidens 

livsgrundlag for bebolse og liv i yderområder generelt, søges udviklet.  

Det gælder bæredygtighed i forhold til naturresurser, afgrødetyper, 

dyrkningsformer, hjemmearbejdspladser, frivilliges engagement, mv.  

 



En gruppe af modtagelige, visionære og fordomsfri idealister skal her, i lille 

mål estok, have mulighed for at sætte fremtidens samfund på dagsordenen.  

Intet skal i den sammenhæng være helligt, men frivillighedprincippet skal 

respekteres -  al ændring fra det traditionelle og kulturbundne, skal kun kunne 

ske gennem overbevisende visioner og indlysende eksempler.  

 

Svend Jensen  

Bergmannsvej 99  

5700 Svendborg  
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4.83  

Jeg er imod oprettelsen af en såkaldt natonalpark.  

 

Den vil medføre endnu mere bureaukrati, hvilket vil være negativ for alle.  

De stærke kræfter  bag forslaget ønsker i realiteten en naturpark hvilket vil 

skræmme nye produktionsvirksomheder væk fra området.  

 

Løfterne om nye turistbaserede arbejdspladser er baseret på ønsketænkning.  

 

Audrey Fenne - Frederiksen  

Lehnskov Strand 37  

5700 Svendborg  
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4.84  

Etablering af en Sydfynsk naturpark er unødvendig.  

 

Det giver ikke flere arbejdspladser og turister. Danmarks statistik har netop 

udgivet en rapport,hvoraf det femgår, at Danmark er det land i Europa der er 

dyrest og holde ferie i.  

 

Ligeledes er jeg overbevist om, at den frivillighed der er skrevet i lov om 

naturpark vil blive omgået. Alene det faktum, at Dansk ornitologisk forening vil 

have mere sammenhængende natur og Dansk naturfredningsforening har udtalt, at 

ved e n naturpark kan de grønne erhverv ikke længere regne med fuld råderet over 

deres arealer. Hvordan hænger det sammen med det frivillige.?? Vi har åbne skove 

-  offenlige strande -  og en øhavssti,som iøvrigt efter forlydende er ved og gro 

til da den ikke bliv er brugt ret meget.  

 

Kort og godt Naturpark NEJ TAK. Brug pengene på børn og ældre  

Børn er fremtiden og de ældre er dem der har slidt for det samfund i har idag.  

 

Niels Møller  

Assensvej 283  

5771 Stenstrup  
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4.85  

Nationalpark og rettidig omhu 

Sydfyn er noget ganske særligt. Vi er beriget med en enestående natur og kystnær kultur. Det er det der er 

grunden til at vi overhovedet diskuterer nationalpark, og kan komme i betragt til en sådan status. Hvor 

mange arbejdspladser det vil generere og hvor kraftigt et boost det vil være for den sydfynske økonomi kan 

der kun laves mere eller mindre sikre prognoser på. Men at det vil betyde noget er uden al tvivl. Det gælder 

her, som det gælder på alle andre områder også, at et øget fokus og øgede aktiviteter vil betyde udvikling. 

Og udvikling har vi i allerhøjeste grad brug for. For godt nok er vi beriget med en enestående natur, men ser 

vi på de parametre, der karakteriser et samfund, står det temmelig sløjt til. Vi scorer dårligt på stort set 

samtlige parametre. Det gælder bl. a. beskæftigelse, økonomi, boligforhold, ungdomsarbejdsløshed, 

uddannelse, sociale forhold og sundhed.  

Debatten har bølget de sidste måneder, og der tegner sig to grupperinger (tilhængere og modstandere), 

der i debattens hede har trængt hinanden op i hver sin krog. Det er svært at se at disse grupper har beriget 

hinanden i vurdering af spørgsmålet om en nationalpark eller ej. Nu er det heldigvis sådan at det ikke er 

disse grupper, der beslutter om vi skal have en nationalpark. Det er op til politikerne i de berørte 

kommuner. Så derfor kære politikere. Lyt til argumenterne,  udvis rettidig omhu og udnyt de muligheder 

en nationalpark vil give området. Der er brug for det. 

Boye Top Christensen 

Svendborg 
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4.86 

Uuanset hvad jeg io g andre modstandere skriver her ,  da er der ingen garati for 

at ja -  grupperingen overhovedet vil/ skal tage notits af hvormange der klager.  

Men så har vi da navnene på modstanderne og kan så bekrige dem på anden vis 

senere . Ren Gadaffi og langtfra demokrati!  

 

Den slags store omvæltninger bør lægges ud til folkeafstemning. FY !!  

Vi har allerede en stor dejlig \ "nationalpark \ " og ,til orienteri ng ,besøges den 

kun af ganske få, nemlig dem der forstår at værdsætte den unikke natur.Resten 

tør kun komme der i solskin og det kun med en naturvejleder i hånden.  

Vi har allerede utroligt snærende miljølove der hindrer at der bliver bygget / 

ændret i natu ren.  

 

Nationalpark er kun et smart politisk ord for at kunne opnå diverse (eu ?) 

tilskud og det vel kun til forbedringer i perieferien af Parken. For tiltag til 

øget turisme vil jo genere naturen.Vandrestier langs bondens strand findes 

såmend allerede for de få der magter at gennemføre en sådan spadseretur - og er 

allerede lovlig qva offentlighedens ret til fri færdsel langs stranden  



Stop al den snak og nyd tilstandene som de allerede forefindes.  

 

Nej til flere snigende miljøhysteriske bånd !!  

 

Nej til nation alpark  

 

rosbæk morten  

bjernemark byvej 14  

5700 svendborg  
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4.87  

Jeg er imod oprettelsen af en såkaldt nationalpark.  

 

Det er udtryk for en museums tankegang som ikke vil gavne erhvervslivet. Den vil 

medføre endnu mere bur eaukrati, hvilket vil være negativt for alle.  

 

Louise Fenne  

Lehnskov strand 30  

5700 Svendborg  
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4.88  

Jeg er klart IMOD en Nationalpark. De muligheder, der skitseres i forslaget, kan 

sagtens forfølges i dag. En Nationalpark vil kun åbne muligheder for 

begrænsninger.  

 

Lars Chr. Thede  

Damsager 3  

5762 Vester Skerninge  
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4.89  

JA -  etablering af en nationalpark i det sydfynske øhav og omliggende landskaber 

er en GOD ide.  

 

Som vanligt  strides "experterne" og turer frem med hver deres tro som var det 

den skinbarlige virkelighed, så jeg vil da gøre det samme:  

 

Etablering af NP viser en vej frem -  demonstrerer omstillingsparathed -  og giver 

plads til visioner for en bæredygtig fremtid bas eret på vores områdes unikke 

kvaliteter.  

 

Etablering af NP er et opgør med angsten for en fremtid i forandring.  



Etablering af NP er et håndslag, til fremtidige generationer, på fornuftig 

forvaltning af vores fælles ressourcer til FÆLLES bedste.  

 

"Nationalp ark Sydfyn" er et ubetaleligt brand der vil sætte vores område "på 

landkortet" og gøde og gavne lokale initiativer.  

 

Peter brusendorff  

Søren Lolks Vej 30  

5700 Svendborg  
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4.90  

Bestyrelsen for Egebjerg Møllelaug udtrykker hermed vores tilslutning til en Nationalpark på 

Sydfyn og Øeme. 

 

Vi ser Nationalparken som et tilbud 

~ der kan løfte, gavne og højne områders unikke natur- og kulturværdier. 

~ som kan skabe øget opmærksomhed om de allerede etablerede turistattraktioner og tilbud 

der findes i dag, og ikke mindst være med til at sætte gang i nye tiltag og ideer. 

~ gøre det attraktivt for virksomheder at forblive i området og tiltrække nye, der ser det som 

en fordel at være i området, og ønsker at brande sig med Nationalparken. 

~ til at tiltrække nye beboer, der ønsker let adgang til skov, strand og hav, med de muligheder 

det giver for fritidsaktiviteter, og alligevel tæt på motorvej. 

 

Oprettelse af en Nationalpark falder meget fint i tråd med hele projektet omkring Egebjerg Mølle, 

der jo, når projektet er færdigt, vil stå som et landskabsobservatorium og fyrtårn pa toppen af 

Egebjerg Bakker. Her vil der via udstillinger og plancher kunne fortælles om, det omgivne 

istidsmorænelandskab, smeltevandsdale og Øhavet, og herfra vil der være en storslået udsigt over en 

meget stor del af den kommende Nationalpark. 

 

Bestyrelsen for Egebjerg Møllelaug. 

vI formand 

Per M. Jensen 
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4.91 

Det nuværende oplæg til Nationalpark bør ændres på mange punkter. 
 

Desværre har debatten om Nationalparken, taget en uheldig og afsporet drejning, den har næsten 

udelukkende drejet sig om turisme og jobs, og ikke om det som nationalparker drejer sig om ï nemlig natur. 

Jeg er en stor fortaler for at beskytte og benytte naturen, det er dog allervigtigst at benyttelsen foregår i 

respekt og forståelse med de personer, som ejer arealerne. 

 



Det nuværende oplæg til Nationalpark Sydfyn, bør ændres på mange punkter, oplægget er kørt af sporet, og 

er nu  slet ikke i overensstemmelse med det en Nationalpark skal være. Nemlig at værne om og udvikle 

naturen, til gavn for flora og fauna, samt give gæsterne mulighed for oplevelser. 

 

I de økonomiske beregninger er der et budget på 20 mil. årligt. De 7,5 mil., fra staten, det er  nye penge. 2,5 

mil. fra kommunerne, tages fra en pulje, der i forvejen bruges til turisme.10 mil. fra fonde, altså penge, som 

skal søges, og som i forvejen tilflyder området i en vis mængde. Så man har ikke 20 mil. ekstra, men måske 

kun 10-12 mil. Når der skal etableres, drives og ikke mindst vedligeholdes en Nationalpark, der strækker sig 

fra Helnæs i vest, over det Sydfynske Øhav, til Vresen i nord, så er disse penge ikke nok. 

 

Jeg er ikke fortaler for en Nationalpark i den lille model (Øhavet og øerne). Da en meget stor del af 

befolkningen på disse steder ikke er stemt for en Nationalpark i deres område. Og uanset hvor lille eller 

hvilken form, den skal have, så er det vigtigt at en stor del af befolkningen er positiv stemt. 

 

Derfor: Brug de penge kommunerne har, samt de fondsmidler, der kan skaffes, til at udvikle og markedsføre 

òSydfyns Naturperlerò, her tÞnkes p¬ alle de fredede omr¬der, samt omr¬der med naturgenopretning, som 

f.eks. Svanninge Bakker og Bjerge, Sydlangeland samt mange andre områder på Sydfyn og øerne. Og mange 

nye vil kunne komme til og er p¬ vej. Derved vil man skabe et omr¬de med mange òNaturperlerò som, hvis 

de markedsføres fornuftigt, vil være til stor glæde for herboende og turister. Det forudsætter, at færdslen i 

områderne er fornuftige. De skal ikke bare kunne beskues fra et fugletårn. Områderne på Langeland ved 

Botofte, og Nørreballe Nor er eksempler på flot arbejde.  

  

Et sådant tiltag vil også kunne ske i forståelse med langt den overvejende del af befolkningen, og ikke som 

den nuværende form, hvor en meget stor del er modstandere. 

 

Det vil vÞre en god ide at supplere òSydfyns Naturperlerò med f.eks. òDe Sydfynske Stierò, der er en del 

stier nu, men mange flere vil kunne komme til , det skal være afmærkede stier, som går rundt i de 

naturskønne områder, stier som Øhavstien er udmærket, men har den store mangel, at man ikke ret mange 

steder kan gå rundt, men skal samme vej tilbage eller benytte asfaltveje. Markedsfør det hele i en samlet 

folder, med et kort. Her har man i forvejen kortet over Ïhavstien, hvor de òSydfynske Naturperlerò og òDe 

Sydfynske Stier,ò nemt kan indtegnes sideordnet. 

 

Det gælder om at skabe rammer, som svare til gæsternes forventninger. 

 

Gribes òSydfyns Naturperlerò m.m. fornuftigt an, vil vores gÞster rejse herfra, med indtrykket af at de så 

mange flotte og spændende ting på Sydfyn. H vis Nationalparken gennemføres i sit nuværende oplæg, rejser 

de herfra og sige òDet var en tynd kop teò. 
 

Bent Poulsen  

Albjergvej 43  

5883 Oure  
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4.92 

 

Undertegnede Kirsten og Ole Lennart Hansen -  bosiddende på Tåsinge -  i den 

forhåbentlig kommende nationalpark -  skal af følgende grunde anbefale etablering 

af en nationalpark , med den størst mulige udstrækning, jvf. det udsendte 

forslag :  

 



1. Vi bor med udsigt til Svendborgsund.  

2. Året rundt bevæger vi os til fods -  i bil, bus og tog -  i den skønne natur i 

"nationalparkområdet"  

3. En stor del af året cykler vi -  på egen cykel eller ofte på  tandem i samme 

område( kun vinterens værste vejrlig sætter en be grænsning )  

4. I sommerhalvåret sejler vi i vores "lille båd, der gynger" rundt i det skønne 

øhav -  har bådeplads i Vindeby havn.  

5. På vore ture rundt i området benytter vi med glæde de mange små og store 

butikker, som inden for fødevarer og kunsthåndværk  er med til at profilere den 

kommende "nationalpark" som et attraktivt miljø at bevæge sig i.  

6. De 5 punkter har stor betydning for et mere og mere attraktivt 

bosætningsmønster for de berørte kommuner  

7. -  og endelig vil turismeindustrien med en \ "nationa lpark \ " få en ekstra 

energitilførsel.  

 

LAD OS FÅ DEN  NATIONALPARK NU -  OG UDVIKLE DEN I FÆLLESSKAB OVER DE KOMMENDE 

ÅR!  

 

Kirsten Margrethe og  Ole Lennart Hansen  

Sundhøjhuse 4  

Tåsinge  

5700 Svendborg  
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4.93  

 
Nej tak til nationalpark på Sydfyn.  

 

Skjoldemose Gods  

Lars Ulrich  

Rødmevej 43  

5771 Stenstrup  
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4.94  

 

Det er et flot arbejde som styregruppen og mange andre har præsteret, med mange gode ideer til hvad vi skal 

gøre med vort skønne Sydfyn. En nationalpark vil være oplagt som et samlende forum for de gode ideer.Der 

er ingen tvivl om at det vil være et meget stærkt brand af Sydfyn, hvis vi kan kalde os nationalpark.Det vil 

give flere turister (når jeg selv vælger feriemål, går jeg altid efter fine naturområder, og er betegnelsen 

nationalpark borger det også for en vis kvalitet.)Vi kan jo ikke alle leve af socialhjælp og landbrugsstøtte, så 

dette er en enestående chance for Sydfyn og Øerne til at skabe noget fremdrift.Med en nationalpark vil det 

samlede område kunne markedsføres langt bedre over for turister og bosætter.Man skal heller ikke glemme, 

at det vil give en økonomisk gevinst i form af støtte fra fonde m.v.Al erfaring fra ind og udland viser, at en 

Nationalpark er en gevinst for et område.Så kære politikere, gør det dog, vedtag planen.   

Uddeler Niels Bomholt jensen 

Langemarken 3  

Ulbølle 

5762 V. Skerninge 
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4.95 

 
Jeg er imod nationalparken af flere grunde bl.andet fordi jeg er jæger  

Dette gør jeg uagtet at jægernes repræsentant i styregruppen bakker op om 

forslaget til en nationalpark...  

 

Ejvind Jørgensen  

Degnevangen 1  

5762 Vester Skerninge  
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4.96  

 

Jeg mener at det er uhyre vigtigt for den danske datur, at vi er o pmærksomme på 

den, at vi aktivt tager hånd om den, at vi vil yde for at bevare biodiversiteten 

i Danmark --  og i vores lokalområde.  

 

Jeg mener at Nationalparktanken netop giver mulighed for den øgede opmærksomhed, 

som er nødvendig for at beskytte og bevare  den sydfynske natur.  

 

Som sidegevinst tror jeg på at vi for ekstra arbejdspladser bl.a. på 

turismeområdet. Jeg tror også at det på længere sigt vil gavne landbruget -  hvis 

man kan arbejde sig væk fra store grisefabrikker til bæredygtig produktion, som 

jeg  er overbevist om, der vil være efterspørgsel efter i fremtiden.  

 

Ja, til Nationalpark.  

 

Bodil Graver Jensen  

Stevneskovvej 39A  

5700 Svendborg  
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4.97  

 

Idet jeg mener, at oprettelse af en nationalpark - udover at bevare naturen  i området - vil støtte udvikling af 

såvel kultur som erhverv, vil jeg herved tilkendegive min støtte til oprettelsen af Nationalpark Sydfyn.  

 

Aage Bo Knudsen 

Byparken 73, st. -02 

5700 Svendborg 
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4.98 
 

Jeg synes, det er en fremragende idé at få etableret en nationalpark i og 

omkring hele det sydfynske øhav. Jeg ser kun positive følger af dette. For natur 

såvel som mennesker.  

 

De lodsejere og landmænd, der er imod, må da være glade for, at vi ikke beder om 

at  få indført svenske tilstande med allemandsretten til landet.  

 

Annegrethe Thingsgaard  

Christiansvej 55  

5700 Svendborg  
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4.99  

 

Jeg tror at vedtagelse af planen vil bringe voldsom ufred i befolkningen.  

DN ved president Biss chop - Larsen (FAA 8 feb. 2011 side 18 - 19) siger helt klart 

at der blæses til kamp.  

 

CITAT "at det er en misforståelse, hvis nogen tror, at alt kan fortsætte som 

hidtil, når et område bliver til nationalpark."  

 

Læserbreve i FAA har klart vist at diverse pres sionsgrupper vil benytte 

nationalparken som løftestang til deres ønsker uanset  

løfter om frivillighed for alle.  

 

Uffe Holm Hansen  

Strandhuse 14  

5700 Svendborg  
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4.100  

 

Jeg vil gerne tilkendgive min modstand mod Nationalpark Sydfyn i den 

områdeudstrækning den har.  

 

Jeg er jordbesidder inden for det planlagte område.  

Jeg kan ikke lide fremgangsmåden hvor man forsøger at løbe indvolverede borgere 

over ende og forsøger at samle et automatisk flertal for ideen, hvis i kke nok 

brokker sig.  

 

Der er også iøjnefaldende at, hvis borgere eller politikere brokker sig, så 

bliver de verbalt overfaldet af de massive tilhængere, som eks. Poul H. Harris 

og andre.  

 

Alene den fremtoning gør mig til modstander.  

 



Overordnet syntes jeg om ideen, hvis de værdier som skal beskyttes ligger til 

højrebenet, som eks. Thy og Djursland, men her er der ikke særlige værdier, som 

ikke allerede er sikret.  

 

Der er både fredninger, beskyttelseslinier og meget andet, bla. en Svendborg 

Kommune, som skal  indregnes.  

 

Så jeg vil stille mig op bag de mange jordbesiddere i området, som frygter for 

fremtiden under en nationalpark.  

 

Jeg kunne dog foreslå at man udlagde en mindre nationalpark lidt tættere på 

Svendborg, eks. på det landbrugsjord kommunen har erhv ervet af Hvidkilde, til en 

fornuftig pris (for greven), og så lave en eu - ansøgning på det. Så kan man måske 

få penge hjem på den måde.  

 

Dan Lauritsen  

Langegyde 55  

5762 V. Skerninge  
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4.101  

Nej tak til en Nationalpark  

 

Henny Navne  

Færgevej 7, 1.tv.  

5700  Svendborg  

 

Retur til top 

 

4.102  

Jeg ønsker ikke nationalpark  

 

Niels - Frank Nielsen  

Fjellebrovejen 20  

5762 V skerninge  
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4.103  

Ingen nationalpark på sydfyn, tak.  

 

Rasmus Frank  

fjellebrovejen 20  

5762  
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4.104  

Jeg ønsker heller ikke en nationalpark jeg ønsker ikke at være kostode  

 

Annelise Jørgensen  

Fjellebrovejen 20  

5762 V skerninge  
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4.105  

Jeg ønsker ikke en natinal park af den størrelse der er lagt op til. En NT hører 

ikke hjemme i et område med intensive landbrug og andre erhverv. Man bør istedet 

vælge et lille afgrænset extensivt område som feks Svanninge bakker eller 

lignende.  

 

Jeg er ikke i tvivl om at der vil komme restriktioner ind af bagdøren for 

landbrug i en national park.  

 

Har netop besøgt National park i Berchtesgaden i Tyskland. Dette er et 

ekstensivt område der ikke er privat ejet bestående af bjerge og græsslætter , 

hvor der dyrkes eksten sivt landbrug.  

 

Lad det fortsat være frivillighedens vej på Sydfyn og der er allerede masser af 

gode tiltag i området feks gorrilaparken, spor i landskabet,Øhavsstien samt 

mange lodsejere der gør meget for naturen ved gravning af søer , plantning af 

skov o sv.  

 

Kim Søgaard Rasmussen  

Åbyvej 58  

5762 Vester Skerninge  
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4.106  

Jeg er bestemt imod Nationalparken på sydfyn.  

 

Casper Rolighed  

Lehnskov Strand 19  

5700 Svendborg  
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4.107  

Hvis Nationalparken bliver forvaltet på den rigtige måde, vil den kunne være et 

aktiv, som falder godt i tråd med det Sydfyn er kendt for: Natur og gode 



oplevelser, der giver tid til fordybelse (og ikke Anna Hvides gård og andet, som 

Svendborg ellers gerne  vil markedsføre sig på). Faktisk kan det være 

modsigelsesfuldt at ikke pleje og bevare dette aktiv, som på den rigtige måde 

vil bringe uvurderlig værdi også til kommende generationer -  også set i et 

visionært og økonomisk perspektiv.  

 

Først og fremmest sk al Nationalparken dog oprettes, fordi der er et inderligt 

ønske om at bevare unik natur, og den vurdering må der også fagfolk ind over.  

Det er vigtigt, at Nationalparken ikke forplumres af alt for mange modsatrettede 

interesser, så den til sidst står som e t udvandet initiativ, som hverken er 

bevaringsværdigt eller attraktivt. Hellere en lille unik samling natur, som øger 

værdien end en stor "kulturpark". Ikke at der er noget galt med kultur, men så 

skal det bare ikke hedde en nationalpark.  

 

Stina Løndahl He nriksen  

Svendborgvej 58, Ollerup  

5762 Vester Skerninge  
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4.108  

Jeg er absolut modstander af oprettelse af en nationalpark.  

 

Det vil forringe erhvervslivets muligheder for at eksistere og udvikle sig 

fremover. Der vil komm e en masse restriktioner, der gør det svært især  

for landbruget at eksistere og dermed tab af arbejdspladser tilfølge.  

 

Jørgen P. Petersen  

Assensvej 253  

5771 Stenstrup  
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4.109  

Jeg er imod en nationalpark på sydfyn. Jeg er  bange for flere restriktioner til 

erhvervslivet. Jeg kan ikke se den vil bidrage med meget positivt til svendborg. 

Der må være noget bedre at bruge pengene på.  

 

Klaus Løjtved  

Assensvej 253  

5771 Stenstrup  
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4.110  

Det er e n ski'go' ide så har vi mulighed for at stoppe noget af alt det 

landmandsvinderi der foregår hernede med gylle og stank ud over det hele og 

etablere nogle skove istedet  



 

Niels Angelo  

Fjællebrovejen 37  

5762 V.Skerninge  
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4.111  

Jeg er i mod nationalparken her på sydfyn. Pengene kan bruges meget bedre på 

andre områder, så som børn og ældre.  

 

De 1200 arbejdspladser kan jeg ikke se er muligt at skabe.  

 

Brit Løjtved  

Assensvej 253  

5771 Stenstrup  
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4.112  

Hvor er det dejligt, at der er mulighed for, at få en nationalpark på sydfyn.  

Jeg vil hermed tilkendegive at jeg klart er FOR en sådan nationalpark, da det 

meget muligt kan være den redning sydfyn har brug for mht. erhvervsmæssig og 

økonomisk væ kst.  

 

Jan Thomsen  

Gryagervænget 40  

5884 Gudme  
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4.113  

For mig er det afgørende for Sydfyns fremtid at vi bakker op om initiativer der 

kan fremme en positiv udvikling.  

 

Jeg synes initiativet omkring oprettelse af Nationalp arken er et rigtigt godt 

tiltag, af flere årsager:  

 

Initiativet er startet ved lovgivning, hvilket sikrer opbakning fra regeringen/ 

staten.  

 

Der er planlagt relativt store inventeringer, der sikkert følges af 

investeringer fra fonde mv.  

 

En stor del af projektet handler om udvikling og bevarelse af natur og kultur 

til glæde for både den  nuværende og kommende befolkning.  

 

Sydfyn vil få et Brand der vil bringe området på verdenskortet.  



 

Der er væsentlige tiltag til fremme af turisme og øvri gt erhverv. Det giver 

arbejdspladser og skatteindtægter.  

 

Områder med rig natur og kultur tiltrækker højt uddannede. Virksomheder der 

bruger højt uddannet arbejdskraft flytter derhen hvor de højtuddannede de bor.  

 

Søren Andersen  

Fruerstuevej 106  

5700 Svend borg  
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4.114  

Jeg støtter en nationalpark.  mener det er vigtigt at sikre /redde natur fra 

kommerciel udnyttelse.  

 

eva agger  

højensvej 199  

5700 svendborg  
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4.115  

Som halvpartsejer af Svelmø 1c (Trillen) er jeg modstander af øget belastning af 

kysten -  havkajaksejlere, andre besøgende -  som må antages at blive resultatet 

af naturparketableringen.  

 

Generelt er jeg i øvrigt modstander af hele naturparkprojektet. Jeg mener, der 

allerede er  tilstrækkelige muligheder for at se og bruge vore naturherligheder.  

 

Villy Eskehave  

Sundvænget 6  

5700 Svendborg  
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4.116  

Landbruget må forvente øgede restriktioner i de kommende år. Vandplanerne er 

bare ét eksempel, og e t andet kunne være begrænsning/forbud mod brug af 

pesticider for at redde vores grundvand. Ligeledes må man forvente at 

landbrugsstøtten omlægges, så den i langt højere grad rettes mod 

naturgenopretning og naturpleje.  

 



Disse ændringer vil komme -  uanset om  vi får en nationalpark eller ej -  men en 

nationalpark, som skitseret i det forslag styregruppen har lagt frem, vil ruste 

Sydfyn til at få det optimale ud af ændringerne.  

 

En nationalpark vil først og fremmest blive til gavn for naturen, men hermed 

følger positiv indflydelse på bosætning og turisme. Også landbruget vil kunne 

drage fordele gennem branding af produkter og øget andel i midler til 

naturpleje.  

 

Nationalparken vil kunne give naturen mere plads, i takt med at flere landmænd 

ser mulighederne. Vande t kan i endnu højere grad komme tilbage i naturen end det 

sker i dag,  og de øgede miljøkrav ï som kommer i alle tilfælde ï vil betyde 

mindre belastning med pesticider og næringsstoffer. Det vil ikke kun give mere 

natur, men på længere sigt -  og med den re tte pleje -  også en langt rigere 

natur.  

 

Ændringer inden for landbruget er begyndt og vil fortsætte ï hvorfor ikke være 

rustet til at få det bedste ud af det? Der er alt at vinde og intet at tabe med 

en nationalpark!  

 

Niels Tamborg  

Vildrosevej 16  

5700  Svendborg  
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4.117  

Som kajakroere er vi brugere og nydere af den fantastiske, unikke natur omkring Ø-havet. Som 

kajakfarvand har området en meget høj værdi. Vi mener det er en rigtig god ide at realisere projektet med 

Danmarks 6. nationalpark omkring Ø-havet.  

En nationalpark, der vil styrke naturen, beskytte naturområderne, skaffe bedre adgang til naturen, give 

flere muligheder for oplevelser i og med naturen ς er velkommen. Som naturelskere er det en selvfølge at 

vi færdes i naturen med respekt og overholder de regler, der er. 

En nationalpark vil give flere sunde udfoldelsesmuligheder for friluftslivet. Det vil forhåbentlig tilføre 

området nye naturoplevelsespunkter, nye stier, shelters, naturcampingpladser foruden omlægning af 

naturnær landbrugsdrift, så naturen tilgodeses. Rig fauna, flere sublime naturoplevelser, det hører med til 

det gode liv. Det vil alt sammen gøre det endnu mere attraktivt at bo i området og samtidig give grundlag 

for bæredygtig naturturisme.Vi støtter etableringen af Nationalpark Sydfyn. 

På vegne af bestyrelsen for Havkajakklubben Svendborg 

Charlotte Kragh  
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4.118      

Det Sydfynske Øhav er tidligere foreslået som nationalparkområde på grundlag af Wilhjelm-

udvalgets undersøgelser i 2001. I 2002 startede regeringen de første pilotprojekter for 

nationalparker. Det Sydfynske Øhav var et af de otte udpegede områder, som blev inviteret til at 

deltage. Som det eneste af de inviterede områder takkede vi nej til projektet. 

 

I 2008 er de fem kommuner omkring Det Sydfynske Øhav blevet enige om endnu en gang at 

undersøge, om det er en god ide at etablere en nationalpark for området. 

 

Det vil sige at dette er sidste udkald i de næste mange år for en nationalpark for Det 

Sydfynske Øhav. 

 

Ifølge Lov om nationalparker er hovedformålet for en nationalpark, at forbedre og styrke 

mulighederne for en koordineret og langsigtet udvikling af de naturmæssige, landskabelige, 

geologiske, kulturhistoriske og friluftsmæssige værdier i samspil med nationale interesser, 

lokalbefolkning og erhverv. Det fremgår klart af lovens § 14, at gennemførelsen af planerne sker 

ved frivillig aftale med de berørte lodsejere. 

 

Hvis de berørte byråd nu siger nej til den videre planlægning, afviser man at benytte de muligheder, 

som lov om naturparker giver for at udvikle områdets naturkvaliteter. Kvaliteter som undersøgelser 

tydeligt viser, er af betydninger for bosætningen og turismen. Turismen og turisterhvervet vil være 

voksende i de næste mange år, og undersøgelser viser, at turisterne som første prioriteter søger 

natur- og kultur oplevelser. 

 

Da vi selv er medspillere i den videre udvikling af planernes tilblivelse med hensyn til indhold 

og udstrækning, vil det absolut være forkert på nuværende tidspunkt at sige nej tak til 

videreudvikling af områdets stærke naturværdier.   

 

Debatten i medierne har i høj grad været fokuseret på, om der skal siges ja eller nej til naturpark for 

Det Sydfynske Øhav. Vil vi prioritere naturen og dermed turisterhvervet, eller vil en prioritering 

være en hindring for erhvervslivet. I særlig grad har landbrugserhvervet fremhævet, at planen ville 

begrænse de fremtidige udviklingsmuligheder. Her skal det endnu en gang huskes, at 

gennemførelsen af planen sker på frivilligt grundlag.  

 

Det er da rigtigt, at realiseringen af planen i sagens natur også vil omhandle den betydning miljø og 

forurening kan have for naturparken. Disse forhold reguleres i dag og sandsynligvis også fremover 

af en anden lovgivning. Men der er ingen tvivl om, at der fremover vil blive stille skærpede krav til 

landbrugerhvervet med hensyn til forurening og miljø i takt med den forøgede interesse, der er for 

området både inden for EU og folketinget. Dette vil ske uanset om vi får en nationalpark. 

 

Derfor er der efter vores mening ikke i bestemmelserne om naturparker og planlægningen af 

naturparker belæg for argumenter om at disse planer begrænser erhvervsudviklingen. 

 

Det er af betydning for området at fremhæve og udvikle områdets kvaliteter og egenart af hensyn til 

vores fælles fremtid. Tænk på hvad Landsstævnet i 1994 har betydet gennem mange år. Også Øhavs 

Stien, som er gennemført på frivilligt grundlag får en stigende betydning. Nationalparken er en plan 

for hele det sydfynske område og dets befolkning, uanset om man er jordbesidder eller ej.  



 

Derfor må vi klart sig ja til, at der skal arbejdes videre med de mange gode ideer der allerede 

er tilvejebragt i det hidtidige arbejde med Nationalpark for Det Sydfynske Øhav. 

 

Ellen og Jørgen Wrisberg 

Strandvej 76 

5700 Svendborg  
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4.119 

Nej tak:  

Hvidkilde Gods ønsker herved at meddele at godset IKKE ønsker nationalparken som 

den er beskrevet, da den indkluderer en stor del af Hvidkildes ejendommme.  

Da Hvidkilde Gods er af den opfattelse at natinalparken vil forrringe godsets 

fremtidige indtjeningsmuligheder herunder forringe ejendomsværdien på ejendommen 

-  ønsker Hvidkilde at dens ejendomme, skove som landbrug, udtages af 

nationalpark forslaget.  

 

Hvidkilde Gods finder at forsla get ikke realistisk har forholdt sig til fordele 

og ulemper, herunder ikke har fremlagt en troværdig model for hvordan de 

forskellge interessekonflikter løses. Godset bemærker desuden at land og 

skovbrugets ønsker ikke er blevet hørt, hvilket næppe viser n ogen fremadrettet 

samarbejdvilje fra nationalpark sekretariatets side.  

 

Derfor et klart nej til nationalparken.  

 

Hvidkilde Gods  

Chrsitain Ahlefeldt - Laurvig - lehn  

Fåborgvej 260  

5700 Svendborg  
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4.120  

Modstander af Nationalpark  

 

Jeg er klar modstander af projekt Nationalpark. Det er ikke lykkes for komiteen 

at fremføre klare modeller og fakta analyse, der understøtter de ønskede mål. 

Det er baseret på gisninger og følelser og på grundlæg af dette, så er det 

ganske få  borger som få fredet områder til sig selv, dette på bekostninger af de 

mange.  

 

Dette er ikke et projekt med folkelig opbakning og det er som ved alle ting i et 

demokrati, en absolut nødvendighed for at kunne gennemføre et projekt af denne 

størrelse. Desud en vil der trækkes poser ned over hovederne på en del lodsejer, 

som i mine øjne bliver frataget deres grundlovssikrede rettigheder.  



Det der nok undre mest er at en del af fortalerne ser vort område som et Grand 

Canyon med absolutte specielle bevaringsbare naturoplevelser og ikke som det er, 

et ganske kønt stykke Sydfyn.  

 

Så stop dette og kom tilbage til skrivebordene og brug pengene i stedet til at 

lave merværdi for borgerne, skolerne skal vi jo snart bruge en del valuta til at 

føre tilbage til en operation el form.  

 

Amdi Kirkgaard Nielsen  

Esthersvej 1  

5700 Svendborg  
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4.121  

Undertegnede ønsker at meddele at jeg ikke kan støtte "Nationalpark Det 

Sydfynske Øhav".  

 

Det er min oplevelse at parterne under processsen har fjernet sig så meget fra 

hindanden at der ikke kan skabes bro mellem tilhængernes og modstandernes 

synspunkter. 4 arbejdsgrupper har efter hver 5 møder fremkommet med  et kompromis 

som ana kunne have arbejdet ud fra. 2 forslag med et meget stort område fik kun 

få stemmer -  hvilket et flertal i styregruppen til min overraskelse desuagtet 

valgte at følge. Lodsejernes organisationer har været indkaldt, men deres råd 

ikke h ørt -  og bestemt ikke fulgt. Tværtimod har det store flertal i grupperne 

måtte lægge ryg til udtalelser som "stemmekvæg" og "talibanere", det sidste fra 

friluftsgruppens repræsentant i styregruppen. Rapporten "en bedre proces" 

arbejdede netop med at få ska bt et grundlag for tillid blandt lodsejerne. Denne 

rapport er helt forbigået af sekretariatet og styregruppen.  

 

Da hele projektet kræver bred lokal opbakning -  og denne bestemt ikke er til 

stede -  tværtimod er modstanden idag meget udtalt der hvor national parken ønskes 

placeret -  er det min personlige vurdering at flertallet i styregruppen har sat 

muligheden for et kompromis over styr. Det er derfor min personlige holding at 

hele nationalpark projektet må erklæres for opgivet, også Tåsingeforslaget.  

Derfor et klart nej fra undertegnede.  

 

Christian Ahlefeldt - Laurvig - Lehn  

Fåborgvej 203  

5700 Svendborg  
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4.122  

Vi har været med i debatten omkring nationalpark i det sydfynske øhav. Dette er 

vi meget imod, da det vil ændre beting elserne for at bo og drive landbrug i 

området, hvor vi har vores ejendom. Vi kan forvente at bosætningen og erhverv i 

området vil aftage p.g.a. stigende antal restriktioner.  

 

Sanne og Niels Skræp  

Sdr. Vornæsvej 37  



5700 Svendborg  
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4.123  

Ja til nationalpark på Sydfyn, for naturens skyld. En nationalpark vil bekræfte 

vores varemærke her i det sydfynske -  at det er skønt at færdes i naturen her. 

Ja til de tiltag der beskytter naturen og fremmer mangfoldighed.  

 

Karla Sommers  

Vildrosevej 16  

5700 Svendborg  
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4.124  

Undertegnede erklærer mig hermed imod oprettelse af NationalparkSydfyn.  

 

Jeg er jæger.  

 

Jeg er landmand. I følge mit realkredit - institut falder  

min kreditværdighed.  

 

Jeg er imod passus  i høringsforslaget, som fratager kommunalbestyrelsen magten i 

eget område( planen side 47).  

 

Knud Jensen  

Langemarken 22  

Ulbølle  

5762 V. Skerninge  
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4.125  

Jeg er modstander af Nationalparken og det dertil frygtede omsvøbsdepatement. 

Stop vandviddet før det får fodfæste.  

 

Stågerup Kildegård  

Knud Dencker - Jensen  

Stågerupvej 50  

5762 Vester Skerninge  
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4.126  

vil ikke have nationalpark  



 

J. Mortensen Maskinstation  

jesper mortensen  

staboltvej 47  

5700 svendborg  
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4.127  

Jeg er født og opvokset på Sydfyn. Her har jeg cyklet og gået i dens uberørte 

natur. Jeg vil gerne fortsat kunne færdes her uden at det skal dikteres ovenfra 

og jeg mener ikke det skal være et nationalt anliggende, hvor og hvordan naturne 

skal arte sig.Naturen skal ikke nydes ved lov.  

Jeg er klart modstander af en Nationalpark.  

 

Karen Pilgaard Andersen  

Assensvej 201  

5771 Stenstrup  

 

Retur til top 
 

4.128  

Jeg støt ter oprettelsen af en nationalpark på Sydfyn, da jeg mener den vil 

bidrage til en positiv udvikling af sydfynsk natur og kultur.  

 

Suzi Egeberg Thomsen  

Gryagervænget 40  

5884 Gudme  
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4.129  

Høringssvar vedrørende Nationalpark fra Ulrik Møller Andreasen.  
 
Med henvisning til at Svendborg Kommune har udsendt Nationalparkprojektet til høring ønsker 
undertegnede at gøre opmærksom på den måde Nationalpark har manipoleret med den såkaldte 
borgerinddragelse i hele perioden op til høringsfasen, samt sekretariatets aktive rolle i udarbejdelse af 
ideer til arbejdsgrupperne. Ligeledes gøres der opmærksom på den negative effekt en nationalpark vil få på 
fuglelivet, erhvervslivet samt de lokale borger omfattet en Nationalpark.  
 
aŜŘ ǊŜŦŜǊŜƴŎŜ ǘƛƭ έ [ƻǾ ƻƳ bŀǘƛƻƴŀƭǇŀǊƪŜǊέ YŀǇƛǘŜƭ н Ϡ п ƘŀǊ {ǘȅǊŜƎǊǳǇǇŜƴ ǾŜŘǘŀƎŜǘ ƴƻƎƭŜ ǊŜǘƴƛƴƎǎƭƛƴƧŜǊ ŦƻǊ 
borgerinddragelse , og disse er blevet effektueret gennem sekretariatet.  
 
I de fire borgergrupper som udgør Kultur, Friluft, Natur og Erhverv blev deltagerne mødt med en verbal 
beskrivelse af retningslinjerne for hvorledes disse grupper skulle arbejde og hvem der kunne deltage. Det 
blev klart understreget af sekretariatets Naturfaglige konsulent, Peter Blanner, at deltagerne i disse grupper 
skulle fremkomme med ideer til en Nationalpark, og at arbejdsgrupperne ikke var baseret på personer som 



eventuelt var modstander af en Nationalpark. Sekretariatet har fået udarbejdet diverse rapporter for 
henholdsvis Kultur, Natur, Friluft og Erhverv. Men det viste sig, at hovedparten af disse rapporter var 
behæftet med betydelige fejl og derfor ikke et materiale som kan bruges som beslutningsgrundlag.  
 
Det er derfor ikke retvisende når der fra styregruppens side argumenteres for, at der har været en rigtig 
borgerinddragelse, da man indledende i processen har adviseret, at man ikke ønskede personer som var 
modstander af en Nationalpark til at deltage i borgergrupperne  
 
I en af hovedarbejdsgrupperne fremgik det af mail af 07.1.2010, at Direktøren for sekretariatet, Rico Boye 
WŜƴǎŜƴΣ ƪƻƴǘǊƛōǳŜǊŜŘŜ ƳŜŘ ƳŀǘŜǊƛŀƭŜ ǘƛƭ Ŝƴ ǳƴŘŜǊƎǊǳǇǇŜ ǎƻƳ ƘŀǾŘŜ ǾŀƭƎǘ ŜƳƴŜǘ έŦƻǊƳƛŘƭƛƴƎ ƛ 
bŀǘƛƻƴŀƭǇŀǊƪŜƴέΦ 5ŜƴƴŜ ƘŋƴŘŜƭǎŜ ŜǊ ƛƪƪŜ Ŝǘ ŜƴŜǎǘňŜƴŘŜ ŜƪǎŜƳǇŜƭ Ǉň ƘǾƻǊƭŜŘŜǎ ǎŜƪǊŜǘŀǊƛŀǘŜǘ ǳƴŘŜǊ ƘŜƭŜ 
processen har valgt en meget aktiv deltagelse for at fremme mulighederne for en Nationalpark.  
 
Det er derfor retssikkerhedsmæssigt meget betænkeligt, at Styregruppen har valgt sekretariatet til at 
forestå hele høringsprocessen da samme har udvist manglende neutralitet i hele processen.  
Til trods for sekretariatets holdning til eventuelle modstander, stemte alle fire arbejdsgrupper nej til det 
oprindelige udpegningsområde forslået af Styregruppen. Og med reference til at sekretariatet ikke tillod 
at grupperne sagde nej til en Nationalpark, blev der af et stort flertal i hver gruppe besluttet at 
udpegningsområdet skulle være det af den lokale Tåsinge gruppe fremlagte forslag. (vedlægges herved 
som kopi).  
 
Med hensyn til udvikling vil en Nationalpark betyde store begrænsninger i udviklingen for området 
fremover, dette skyldes bl.a. ,at der skabes en yderligere organisation som bliver høringspligtige, og denne 
bliver bl.a. bemandet med folk fra de grønne organisationer, som allerede er høringspligtige og derved 
repræsenteret to steder. En sådan struktur vil skabe endnu mere bureaukrati, og det vil ramme alle borger 
som ønsker at sætte kviste på huset, bygge en havestue, eller virksomheder der ønsker en udvidelse etc.  
En Nationalpark som den store beskytter af naturen og fuglelivet burde ikke være et argument for en 
Nationalpark, da vi i dag har Naturbeskyttelsesloven som varetager alle aspekter. Og ifølge 
nationalparkloven vil der ikke kunne pålægges yderligere restriktioner som følge af en Nationalpark.  
¸ŘŜǊƭƛƎŜǊŜ ŦǊŜƳƎňǊ ŘŜǘ ŀŦ ǊŀǇǇƻǊǘŜƴ έƪȅǎǘŦǳƎƭŜ ƛ ŘŜǘ ŦȅƴǎƪŜ ǄƘŀǾ нллфέΣ ǳŘŀǊōŜƧŘŜǘ ŦƻǊ ǎŜƪǊŜǘŀǊƛŀǘŜǘ ŀŦ 
Rasmus Bisschop-Larsen, at den største trussel for fuglelivet er menneskers adgang til deres områder. Dette 
harmonerer ikke med intentioner i Nationalparkloven om en øget adgang i Naturen.  
 
Det er betænkeligt, at man fra Styregruppen har valgt at underkende den anbefaling som de fire 
hovedarbejdsgrupper er fremkommet med. Det synliggøre desværre, at Styregruppens intentioner med 
den borgerinddragelse som ifølge Nationalparkloven skal være til stede kun har været af formelle 
grunde.  
 
Slutteligt skal det oplyses, at undertegnede ikke ønsker sine arealer underlagt en Nationalpark, og der 
vedlægges hermed en kopi af kort over Tåsinge som med rød farve viser arealer som ikke ønsker at blive 
underlagt en Nationalpark, hvori mine arealer indgår.  
Ligeledes forbeholder jeg ret til erstatning såfremt mine arealer inddrages i en Nationalpark.  
 
Med venlig hilsen  
Ulrik Møller Andreasen  
Søren Lolks Vej 26,  
5700 Svendborg 
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4.137 

Da forslaget om en nationalpark i det sydfynske område startede, skrev jeg et 

indlæg på nationalparksundersøgelsens hjemmeside,  hvor i jeg tilkendegav at 

borgerne ikke ville få nogen indflydelse på nationalparkens indhold eller 

udstrækning.  

 

For at være konstuktiv deltog jeg i 2 af hovedsarbejdsgruperne, selvom at der 

ved første møde blev præciseret at møderne kun var for tilhænge re af 

nationalparken.  

 

Hovedarbejdsgruperne lagde et stort arbejde for dagen, der blev investeret 

rigtig mange timer i møder og rapporter m.m.  

 

Hovedarbejdsgrupernes anbefaling til styregruppen blev at man skulle arbejde for 

en mindre nationalpark end unde rsøgelsesområdet. Ca 80 % af deltagerne gik ind 

for en nationalpark som dækker småøerne, vandområderne (havet) og tilgrænsende 

naturområder på de store øer.  

 

Hvad er der sket, styregruppen fremlægger et endnu større område som 

nationalpark, opdelt i zoner,  en model der stik modsat hvad hovedarbejdsgruperne 

anbefalede.  

 

Nu er vi ved enden af høringsfasen, hvorefter der træffes beslutning i byrådene 

hvad der skal indstilles til ministeren.  

 

Det der vil ske er; at man overhører røsterne fra borgerne, skeptiker e, 

tilhængere af en mindre model og udpeger et område som er identisk med 

undersøglsesområdet med nogle små korrektioner.  

 

JEG HÅBER JEG TOG FEJL!!!!!!  

 

Vi vil gerne have en nationalpark som tilgodeser beboerne på de mindre øers 

interresser, som kan sikre naturen i øhavet og som kan være et løft for 

erhvervslivet på de små øer. Hvis beboerne, ca 450 sjæle, på de små øer ønsker 

det.  

 

Vi vil ikke have en nationalpark som undersøgelsesområdet eller som 

styregruppens forslag, med 60000 beboere. Det vil udvande de økonomiske midler, 

til små dryp her og der. Det vil give mange konflikter med beboere og 

erhvervsliv, der vil ikke være opbakning i lokalsamfundet.  

 

klaus Jørgensen  

skovfoged  

Lundbyvej 99  

5700 Svendborg  
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4.138  

Vi skal klart have nationalpark Sydfyn. Rekreation, velvære, mangfoldighed, 

alsidighed, rent grundvand, bæredygtig jordbrug/industri er alle ord jeg tænker 

på, når jeg tænker nationalpark Sydfyn. Alle ord der i hverdagen gerne må være 

en bevidsthed omkring . At vi kan leve i et kulturelt samfund, med bæredygtig 

natur udenfor vores dør må, efter mine begreber, være det mest livsbekræftende 

og nærværende vi kan byde os selv og vores efterfølgere.  

 

KJartan Grundtdal Skat Nielsen  

Alpevej 34  

5771 Stenstrup  
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4.139 

Efter at have deltaget i de 4 arbejdsgrupper mener jeg ikke, det udsendte 

forslag tilgodeser de ideer, der fremkom i arbejdsgrupperne. Det har fået en 

drejning i retning af turisme og arbejdspladser, og naturen har ikke den 

centrale placering, den efter min mening burde have, derfor er det et stort NEJ 

til forslaget til nationalpark.  

 

Jørgen Bang  

Grastenvej 213  

5700 Svendborg  
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4.140  

Fra at være et primært forslag i ø - havet med dets muligheder omkring nye 

stenrev, stenalderbopladser, naturoplevelser etc. -  alt var indeholdt i det 

såkaldte Tåsingeforslag -  et unikt forslag i forhold til de øvrige 

nationalparker i Danmark -  er der kommet et stort og uigennemskueligt forslag 

til nat ionalpark.  

 

Jeg kan ikke gå ind for dette forslag, så det er et nej til det udsendte forslag  

 

Jytte Bang  

Grastenvej 213  

5700 Svendborg  
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4.141  

Jeg bor i Svendborg og skriver som privatperson.  

 



Jeg har boet på Langeland i mange år og kommer stadig ofte derover. Især færdes 

jeg meget i den dejlige natur. Den er det meget vigtigt at styrke og holde ved 

lige.  

 

Derfor mener jeg at Nationalparkforslaget er en rigtig fin tanke, som kan give 

Langeland og hele Det sydfynske Område en saltvandsindsprøjtning.  

 

Øhavsstierne bruger jeg som så mange andre mennesker rigtig meget. Det er nogle 

meget dejlige ture man kan gå der. Dem kan der sagtens laves flere af.  

Jeg holder som mange andre mennesker også af at motionsløbe. Det kunne være 

r igtig fint, hvis der kunne lave nogle flere områder ude i naturen, hvor man 

kunne løbe forskellige evt, afmålte ruter. Jeg ser rigtig mange mennesker løbe 

rundt i gaderne i Svendborg. Det kunne være fantastisk, hvis man kunne løbe ude 

i naturen - og nyde de n. Og så uden bilos!  

 

Mange folk er for tykke i dag. Så motion skal gøres så attraktivt som muligt.  

Hvad med naturlegepladser. Jeg får ofte besøg af mine børnebørn. Det ville være 

dejligt, hvis der var nogle børnevenlige naturområder, hvor de kunne løbe op  og 

ned af bakkerne og lege på naturlegepladserne. Og lave mad over bål.  

Områder, hvor man kan blive gjort opmærksom på hvilke fugle, dyr og planter der 

er. Plancher (robuste) i et overdækket "Skur". Og evt. et sted hvor man kan 

spise sin medbragte mad. Je g kommer meget ved Ringkøbing Fjord. De har mange 

sådanne oplysende steder. Det er rigtig fint.  

 

Fugletårne og - skjul er også gode idéer.  

 

Jeg støtter forslaget til Plan for Nationalpark Det sydfynske øhav  

 

Aase Bülck  

Kogtvedvej  24B 

5700  Svendborg  
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4.142  

En mulig ide, hvad er der af alternativer?  

 

Landbrugene frygter problemer; men vil denne frygt være større en d de krav der 

kommer ifølge af Natur 2000 og  Vandmiljø planen?( har selv landbrug).  

 

Hvis det bliver naturpark, håber jeg på, at bestyrelsen sørger for at de 

nødvendige faciliteter, der er nødvendig for at kunne håndter den formodentlige 

større volume af gæster, er tilstede. Her tænker jeg på toiletter, steder man 

kan gå i tørvejr og læ hvis det sætter ind med mindr e godt vejr, Personer 

(viceværter, guider, opsynspersoner) der kan vejlede turister om hvordan man 

holder hunde i snor, færdes på arealer uden at lave skader på fuglereder 

ect.samt sikre at de opfører sig anstendig. Man kan sige, at visse projekter 

skræmmer. Jeg kan blot nævne opstart af kajakker for et par år siden.  

Den posertive side kan være en større afkast til de lokale handlende og hvor 

mange arbejdspladser der vil kommer til, kan vel siges at være op til de 

personer, der bor i området, om de tager de  muligheder der måtte komme.  

 

Preben Sørensen  



Skovkær 1  

5700 Svendborg  
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4.143  

Vi siger JA til at der oprettes en naturpark i det sydfynske øhav.  

 

Det var naturværdierne i området der fik os til at bosætte os i Vemmenæs.  

Vi har haft stor glæde af  

* at sejle rundt i øhavet (i vore egen sejlbåd eller som turist)  

* at cykle i området  

* vandreture (Øhavsstien er en rigtig god idé)  

* aktive havnemiljøer  

* fuglelivet  

 

Vi vil gerne støtte at natur -  og kulturværdierne i øhavet be vares og gerne 

udbygges. Vi synes ikke, at det udelukkende skal være landmændene og skovejerne, 

der styrer udviklingen. Vi forventer at de kommuner, der fåren kommende 

naturpark i øhavet kan finde ud af at arbejde sammen om det.  

 

Børge Jensen / Inge Overga ard  

Vemmenæsvej 48  

5700 Svendborg  
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4.144  

Nej tak til national park i det sydfynske!  

 

Carsten Rømer  

Staboltvej 12  

5700 Svendborg  
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4.145  

 

Efter at have fulgt debatten for og imod en Nationalpark i "Det sydfynske Øhav" kan jeg konstatere: 

 

- At det økonomiske grundlag for at drive en nationalpark er meget svagt, idet en stor andel af de forventede 

direkte tilskud vil gå til administration, projektledelse, konsulentrapporter og andet bureaukrati. Den rådende 

økonomiske og strukturelle krise i dansk økonomi betyder samtidig, at muligheden for større statslige 

bevillinger i fremtiden synes at være urealistisk 

 

- At skønnet for flere nationalparkrelaterede arbejdspladser i det sydfynske område ikke opvejer en klar 

risiko for et nationalparkerelateret fald i beskæftigelsen i området eksisterende fremstillings-, service-, 

fiskeri- og landbrugserhverv. Ikke kun p.g.a. risikoen for en glidende skærpelse af den offentlige regulering 



af erhvervenes betingelser, men også til følge af yderligere forringede muligheder for at fremmedfinansiere 

erhvervsinvesteringer i en nationalpark  

 

- At det ikke har kunnet dokumenteres, at en nationalpark uvilkårlig vil medføre begrænsninger i forhold til 

privat boligbyggeri - både nybyggeri og boligrenoveringer. I nationalpark er der således risiko for glidende 

skærpelser af alle mulige krav til bygningernes udseende, størrelse, materialevalg og beliggenhed.  

 

- At nationalparken sidst - men ikke mindst - i meget høj grad savner opbakning blandt områdets lodsejere. 

Det danske samfund hviler på den private ejendomsret, og det er ikke lykkedes at stille holdbare garantier 

for, at denne ejendomsret ikke krænkes, hvis private arealer inddrages i en nationalpark. Uden bred 

tilslutning fra lodsejerne kan en nationalpark ikke gennemføres, da det p.g.a. begrænsninger og tab af 

ejendomsværdi vil have for karakter af ekspropriation af privat ejendom     

 

Et nej til oprettelse af en nationalpark er ikke ensbetydende med, at der ikke kan gennemføres tiltag, som 

gavner natur og turisme i "Det sydfynske Øhav". Disse tiltag skal dog respektere områdets sårbare natur og 

f.eks. fuglelivet, der allerede er sårbart overfor mere kajak- og lystsejlads. Her kan det ligefrem være godt, at 

risikoen for en meget uheldig "tívolisering" af naturen bliver mindre uden en nationalpark.Et nej til oprettelse 

af en nationalpark kan senere også ændres til et ja, hvis det virkelig skulle komme håndfaste og varige 

statlige økonomiske garantier for finansiering og udvikling af alle former for erhverv og bosættelse indenfor 

nationalparkens område. Som tidligere skrevet tyder intet dog på, at Danmark som land vil kunne påtage sig 

sådanne garantier på flere milliarder kroner. Og de fattige sydfynske kommuner kan det slet ikke.  

 

Alt i alt indstiller jeg derfor, at planerne om en nationalpark i "Det sydfynske Øhav" tages af bordet.  

 

Michael Jensen  

MILAGRO Miljørådgivning & Nørballegård 

Strammelse Gade 81 

Tåsinge 

5700 Svendborg  
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4.146 

 
Det er Grundlovs stridigt og en krænkelse af den private ejendomsret at 

gennemtvinge Nationalpark Sydfyn.  

 

I oplæ get til Nationalpark Sydfyn er det på firvillighedens vilkår at planen 

skulle gennemføres.  

 

Gennem lobby arbejde fra DNF, spin og politisk manipulation, skal den nu kuppes 

igennem. Det er utroværdigt og u - demokratisk. Det er ikke befordrende for vor 

demokr atiske tradition og retsbevidsthed.  

 

Mariendal A/S  

Dyrlægegården Mariendal  

Søren Andersen  

Assensvej 201,  

5771 Stenstrup  
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4.147  

 

Jeg ønsker ikke nationalpark  

 

Lisa Lolk  

Skovmarksvej 20  

5762 V. Skerninge  

 

Retur til top 
 

 

4.148  

 

Jeg ønsker ikke nationalpark  

 

Lars Skov  

Skovmarksvej 20  

5762 V. Skerninge  
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4.149  

 

Vi driver landbrug (43 ha.) med planteavl, frugt og grøntsager og gårdbutik. Ejendommen drives 

konventionelt. Vi er 2 fuldtidsbeskæftigede på ejendommen. 

Som landbruger og mindre producent af forskellige fødevarer bl.a. frugt og grøntsager samt madolie, 

marmelader m.v. vil vi gerne komme med følgende kommentarer til en mulig Nationalpark i det Sydfynske. 

Nationalparken kan være en god og positiv mulighed for at skabe liv i det sydfynske. 

Der vil være flest fordele ved den store model af flere grunde: 

- Nationalparken vil kunne markedsføres bl.a. på størrelsen. 
 

- Der vil være brede muligheder for af lave vandreture i mange forskellige områder. Ved 
Tåsingemodellen vil dette være meget begrænset bl.a. af hensyn til et mindre areal, men også af 
hensyn til mange fredninger i Habitat- og Natura 2000-områder i perioder af året. Man vil kunne lave 
mange vandreture andre steder ved den store model udenom disse fredede områder. 
 

- For de mange små producenter og øvrige idémagere vil det være meget trist med Tåsingemodellen, 
da hovedparken af  disse bor uden for området og derfor ikke vil kunne søge mulige støtteordninger 
o.l. 

-  
Der er kommet mange forslag til profilering af området igennem den senere tid, både på møderne i 

forbindelse med Nationalparkundersøgelsen, men også i debatfasen.  Forslag som diverse brochure, 

arrangementer, vækstforum o.s.v. 

Jo, dette kan også gøres uden at lave Nationalpark, men hvorfor pokker er der så ingen, der gør det. Med 

Nationalparken vil der åbnes nye muligheder for rigtig mange ting, hvis vi alle sammen vil.  



Som lille producent mangler vi meget et blad eller lignende, som man f. eks. har p¬ Bornholm òDenne uges 

Bornholmò. En nÞrmest uundvÞrlig avis for fastboende og turister. De muligheder der er p¬ nuvÞrende 

tidspunkt er meget dyre løsninger og ofte bindende for et helt år. Nogle af de omtalte støttekroner kan 

bruges på en Nationalpark-avis. Her kan så offentliggøres arrangementer, ture, vandreture og alle mulige 

andre projekter og ikke mindst annoncer. Dette kan også laves uden en Nationalpark, men det er jo ikke 

blevet gjort. 

Som landbrug, er der også muligheder for at lokke byfolk og turister ud for at se hvordan landbruget fungere 

i nutiden. I øjeblikket er der ikke nogen mulighed for at man kan besøge nogle landbrug i det sydfynske 

område. Der ligger mange muligheder i at åbne nogle landbrug for turister og andre folk, både for svine-, 

mælke- og planteavlslandbrug. Der er i disse år virkelig brug for at fortælle ikke landbrugere, hvordan og 

hvorfor landmændene arbejder og agerer som de gør. Sidst men ikke mindst har landbruget jo ikke noget at 

skjule. 

 

Mette og Brian Dieckmann  

Gårdbutikken Hellevgaard  

 

Retur til top 

 

4.150 

Jeg synes ideen om en nationalpark i det sydfynske område er en rigtig god idé.  Det kan være med til at 

bevare og vedligeholde de kultur-og natur-herligheder vi har i området, og det kan være med til, i en eller 

anden grad, at skabe/fastholde arbejdspladser i respekt for områdets kultur og karakter. Det sydfynske 

område er ikke egnet til en industriel vækstudvikling som fx i Trekants-området. Vi  skal satse på 

kulturoplevelser ( herunder også sport), naturoplevelser/aktiviter, det gode liv osv. Det skal gå i  spænd med 

de allerede etablerede arbejdspladser, som fx indenfor landbruget med afledte arbejdspladser.  Hvis man 

rejser rundt i fx Tyskland så kan man opleve nogen af disse værdier i deres forskellige 

naturbeskyttelsesområder.  Ved at satse på ovennævnte værdier kan der skabes nye spændende og innovative 

arbejdspladser, der kan bidrage til resten af samfundet/verden i arbejdet for at skabe den nødvendige 

bæredygtige udvikling til gavn for fremtidige generationer.  

 

John Bondebjerg 

Lille Byhavevej 4 

5700 Svendborg  
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4.151 
 
jeg ønsker ikke en nationalpark  

 

Erling Westphal  

Hovedvejen 9  

5771 Stenstrup  

 

Retur til top 
 

 



4.152  

 

efter debat i vores forening kan vores holdning kun være den at, det løber os 

koldt ned af ryggen når vi høre om nationalpark, vi husker alle  i 1990erne med 

oprettelse af sydfynskeøhav vildtresevat hvor det bare blev trykket ned over 

hvodet på alle strand jæger, selv om der var hørings runde diverse steder var det 

jo på forhånd bestemt.og vi har jo i forvejen øhavet der sådanne set er en 

nationalpark med øhavstier og fanden og hans pumpestok.  

 

svendborg strandjagtsforening  

morten bruus  

vornæsvej 63  

5700 sve ndborg  
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4.153  

 

I forbindelse med at Svendborg Kommune har udsendt Nationalparkprojektet til høring har jeg hermed 

følgende indsigelser: Nationalparken vil kontribuere negativt til ørerne og det sydfynske område, og ikke 

give den dynamik og udvikling som området har brug for.Jeg ser derfor en Nationalpark som et uønsket 

element i det fynske område der vil stoppe vækst.  
 

Anne Felice Andreasen 

 Søren Lolks Vej 26 

 5700 Svendborg  

 

Retur til top 
            

 

4.154  

 

Jeg synes ideen om en nationalpark i det sydfynske område er en rigtig god idé.  Det kan være med 

til at bevare og vedligeholde de kultur-og natur-herligheder vi har i området til glæde for os  alle. 

Det ville være rigtig dejligt at kunne dele vores herligheder med mange flere turister, flere turister 

vil uden tvivl også give flere arbejdspladser og skatteindtægter. Da vi ikke har mange arbejdes 

pladser her i det Sydfynske vil det også være dybt bekymrende ikke at bruge den mulighed for at få 

flere arbejdsplaser som en nationalpark vil give.    

 

Bente Bondebjerg 

Lille Byhavevej 4 

5700 Svendborg   
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4.155 

 
Nej til nationalparken.  

 

Jeg har sidste vinter deltaget i erhvervsgruppens møderække, det var en mærkelig 



oplevelse at få at vide at, hvis man var i mod var man ikke velkommen og kunne 

lige så godt gå med det samme. Det skabte en del mistillid til hele projektet, 

som jeg synes kun er blevet bekræftet under vejs.  

 

Næsten alle arbejsdgrupper var enige o m Tåsinge forslaget, måske kunne man 

medtage en del vådområder efter aftale med lodsejerne. I stedet har man udvidet 

området betydeligt, det får mig til at sige nej til projektet,tilliden er væk.  

 

Frank Madsen  

Sdr. Vornæsvej 31  

5700 Svendborg  
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4.156  

 

Jeg Else Madsen har lånt min søns computer til at skrive dette høringssvar.  

Jeg ønsker ikke en nationalpark i området, jeg tror det vil bringe mange 

konflikter med sig.  

 

Else Madsen  

Hjejlevej 3  

5700 Svendborg  

 

Retur til top 
 

 

4.157  

 

jeg kan ikke se noget nødvendigt formål med en nationalpark på sydfyn.  der er 

rigeligt med bureaukratiske foreninger som bestemmer over det "frie" liv. Hvis 

vi laver en nationalpark vil man om 100år, spørge sig selv: hvorfor skal vi her 

på sydfyn leve som "kustoder" fra en svunden tid. jeg er bange for at en 

nationalpark kan  forhindre udvikling af industri og landbrug, så kan man påstå 

at den ikke for nogen udøvende magt, men hvad skal den så være der for. nogle 

rapporter påstår at der kommer flere arbejdspladser,det må være turistguider og 

iskiosker, foruden det bureaukrati som skal holde øje med os andre, jeg mener 

ikke vi kan leve af kun af at være guider for turister, den eneste råvare som 

Danmark har er landbruget, og vores viden til at udvikle ny teknologi, dem skal 

man ikke lægge hindringer for.  

 

vi har skov og natursty relse m.m. som bestemmer det som de skal, der er ikke 

brug for flere bureaukratiske hindringer for danmarks udvikling.  

 

jakob deleuran  

tørvelong  

5771 stenstrup  
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4.158  

 

Vi kan ikke se meningen i at have en nationalpark på Sydfyn. Vi ønsker ikke, at 



den bliver oprettet. Vi mener ikke, at den vil hverken gavne naturen eller 

beskæftigelsen i området.  

 

Barbara, Christine, Torben og Christian Bjerregård Kristensen  

Lindekildeve j 23  

Vester Skerninge  
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4.159  

 

Jeg tror, det vil være alle tiders mulighed for den sydfynske landsdel med dens 

unikke natur at blive værnet om og holdt frem som den perle, den er.  

 

Vi er jo i nogens øjne en udkant og må  benytte lejligheden til at blive mere 

kendt i ind - og udland.  

 

Ragna Heide  

Bøgeløkken 3, Thurø  

5700 Svendborg  
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4.160  

 

Jeg vil hermed udtrykke min uforbeholdne modstand mod Nationalparken. Jeg mener 

ikke, at man kan dis ponere over andre menneskers jord. Det er jo tyveri, når man 

fratager dem den fulde dipositionret over deres egen jord. Det påstås, at det er 

kun af frivillighedens vej. Men hvis det var det, så ville al tale være 

forstummet, når mange af de berørte jo all erede HAR sagt fra.  

 

Jeg holder meget af naturen og mener heller ikke, at den skal udnyttes 

kommercielt. Hvis man var glad for naturen, så tror jeg, man ville forsøge at 

beskytte naturen mod os mennesker i stedet for at invitere endnu flere til de 

følsomme  områder.  

 

Desuden er jeg rystet over, at arbejdsgruppernes besluttede anbefalinger er 

fuldstændig ignoreret.  

 

Og med den holdning og det menneskesyn, der er udvist over for de mennesker, der 

ville blive berørt personligt af denne nationalpark -  de er blevet hånet og 

udskældt, når de naturligt nok er betænkelige -  så kan man kun løbe skrigende 

bort og råbe: NEJ TAK  

 

Judy Jensen  

Åbyvej 47  

5762 Vester Skerninge  
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4.161  

 

Jeg vil gerne i dette høringssvar pege på nogle  af de muligheder, som jeg som 

natur -  og friluftslivslærer (seminarielektor på Den frie Lærerskole i Ollerup) 

kan se i en nationalpark:  

-  Muligheder i læreruddannelsen  

-  Muligheder i videreuddannelsen  

-  Muligheder i grundskolerne  

 

Generelt set tror jeg, at  en nationalpark kan give nogle økonomiske, 

samarbejdsmæssige og markedsføringsmæssige muligheder, som kan give et løft til 

natur -  og friluftslivsområdet her på Sydfyn, såvel erhvervsmæssigt som 

uddannelsesmæssigt.  

 

Med hensyn til læreruddannelsen, så har vi på Lærerskolen både en 

liniefagsuddannelse i friluftsliv (den eneste af sin art) og en 

liniefagsuddannelse i naturfag (med et usædvanligt stort antal studerende). 

Derudover har vi i flere år også arbejdet med udeskole og udepædagogik i 

forskellige tværf aglige sammenhænge.  

 

Derfor mener jeg at vi har en god baggrund for, i et samarbejde imellem en 

nationalpark og Lærerskolen, at kunne videreudvikle og profilere os og området 

som et òFyrt¬rnò indenfor udeskole og udepÞdagogik. Det kunne vÞre en flot 

vision  og det er min vurdering at vi ville have en reel mulighed for at ligge os 

i front på dette felt.  

 

Med hensyn til videreuddannelse, så forestiller jeg mig, at nogle af områdets 

uddannelsesinstitutioner i samarbejde kunne udvikle og udbyde videreuddannelse 

indenfor fagområdet natur -  og friluftsliv.  

 

Meget kort sagt, så drejer friluftsliv i læreruddannelsen sig om at uddanne 

lærere til at kunne tage forskellige målgrupper med ud i den danske natur året 

rundt, i nærmiljøet og på ture, og organisere aktiviteter  og undervisning 

indenfor især naturkendskab, sundhed og udeskole samt det kompetenceområde der 

handler om at stimulere menneskers personlige udvikling og forståelse for 

fællesskab igennem udfordringer og oplevelser i naturen (en form for adventure).  

Jeg t ror, at der er gode muligheder for også at udbyde elementer af dette som 

efteruddannelse, især i samarbejde med andre og ikke mindst i samarbejde med en 

nationalpark. Det kunne for eksempel dreje sig om kurser i udekøkken, sund mad 

fra naturen, afstressnin g i naturen, naturoplevelser som supplement til 

specifikke kurser i IT, lejrskolekurser, naturguidekurser mm.  

 

Med hensyn til mulighederne i grundskolerne, så har vi etableret et samarbejde 

imellem friluftslivslærerne på de frie skoler i Ollerup, hvor vi k ort sagt 

arbejder på at udbygge mulighederne for at kunne tage elever med udenfor i det 

nærliggende landskab og lave skole derude. Her kunne et samarbejde med en 

nationalpark sikkert være inspirerende og fremmende.Vi kunne også inspirere 

andre skoler på sy dfyn til sådant et samarbejde.  

 

Hvis nogen på baggrund af dette skulle have interesse i at høre eller drøfte 

nærmere, så er man naturligvis meget velkomne til at henvende sig.  

 

Ingvar Haubjerg Nielsen  

Natur -  og friluftslivslærer  

Svendborgvej 15 R  



5762 Vest er Skerninge  
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4.162  

 

jeg kan ikke se noget nødvendigt formål med en nationalpark på sydfyn.  der er 

rigeligt med bureaukratiske foreninger som bestemmer over det "frie" liv. Hvis 

vi laver en nationalpark vil man om 100år, spørge sig selv: hvorfor skal vi her 

på sydfyn leve som "kustoder" fra en svunden tid. jeg er bange for at en 

nationalpark kan  forhindre udvikling af industri og landbrug, så kan man påstå 

at den ikke for nogen udøvende magt, men hvad skal den så være der for. nogle 

rapporter påstår at der kommer flere arbejdspladser,det må være turistguider og 

iskiosker, foruden det bureaukrati som skal holde øje med os andre, jeg mener 

ikke vi kan leve af kun af at være guider for turister, den eneste råvare som 

Danmark har er landbruget, og vores viden til at udvikle ny teknologi, dem skal 

man ikke lægge hindringer for.  

 

vi har skov og natursty relse m.m. som bestemmer det som de skal, der er ikke 

brug for flere bureaukratiske hindringer for danmarks udvikling.  

 

stine deleuran  

tørvelong 18  

5771 stenstrup  
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4.163  

 

jeg kan ikke se noget nødvendigt formål med en nationalpark på sydfyn. der er 

rigeligt med bureaukratiske foreninger som bestemmer over det "frie" liv. Hvis 

vi laver en nationalpark vil man om 100år, spørge sig selv: hvorfor skal vi her 

på sydfyn leve som "kustoder" fra en svunden tid. jeg er bange for  at en 

nationalpark kan forhindre udvikling af industri og landbrug, så kan man påstå 

at den ikke for nogen udøvende magt, men hvad skal den så være der for. nogle 

rapporter påstår at der kommer flere arbejdspladser,det må være turistguider og 

iskiosker, f oruden det bureaukrati som skal holde øje med os andre, jeg mener 

ikke vi kan leve af kun af at være guider for turister, den eneste råvare som 

Danmark har er landbruget, og vores viden til at udvikle ny teknologi, dem skal 

man ikke lægge hindringer for.  

 

vi har skov og naturstyrelse m.m. som bestemmer det som de skal, der er ikke 

brug for flere bureaukratiske hindringer for danmarks udvikling.  

 

jonna nielsen deleuran  

tørvelong 18  

5771 stenstrup  
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4.164  

 

jeg kan ikke se  noget nødvendigt formål med en nationalpark på sydfyn. der er 

rigeligt med bureaukratiske foreninger som bestemmer over det "frie" liv. Hvis 

vi laver en nationalpark vil man om 100år, spørge sig selv: hvorfor skal vi her 

på sydfyn leve som "kustoder" fra en svunden tid. jeg er bange for at en 

nationalpark kan forhindre udvikling af industri og landbrug, så kan man påstå 

at den ikke for nogen udøvende magt, men hvad skal den så være der for. nogle 

rapporter påstår at der kommer flere arbejdspladser,det må v ære turistguider og 

iskiosker, foruden det bureaukrati som skal holde øje med os andre, jeg mener 

ikke vi kan leve af kun af at være guider for turister, den eneste råvare som 

Danmark har er landbruget, og vores viden til at udvikle ny teknologi, dem skal 

man ikke lægge hindringer for.  

 

vi har skov og naturstyrelse m.m. som bestemmer det som de skal, der er ikke 

brug for flere bureaukratiske hindringer for danmarks udvikling.  

 

søren deleuran  

tørvelong 18  

5771 stenstrup  
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4.165  

 
Jeg vil starte med at erklære, at jeg er imod indførelsen af en national park på 

Sydfyn.  

 

Jeg mener at det grundlang national parken bygges på er for spinklet og jeg har 

samtidig svært ved at se hvilken gavn sydfyn vil få af en national park.  

Jeg er 23 år gammel og er pt igang med at færdiggøre min landbrugsuddannelse som 

agraøkonom på Dalum Landbrugsskole.  

 

Med en fremtid som potentiel selvstændig landmand på sydfyn syntes jeg det er 

meget foruroligende, at vores kreditforeninger vil begrænse vore s 

lånemuligheder, hvis vi vil etablere os i en national park.  

Med indførelsen af en national park har sydfyn der med sagt forvel til en 

fremtid med landbrug og arbejdspladser.  

 

De ekstra arbejdspladser som Niras - raporten spår vil komme som følge af nationa l 

parken er stærkt fejl vuderet. Det vil måske give nogle ekstra arbejdspladers i 

de 3 mdr turisterne er her og så ikke mere.  

 

Mit svar er derfor glem alt om den national park hvis i vil bibeholde et sydfyn 

med et driftigt og effektivt erhvervsliv.  

 

Anders  Holm Rasmussen  

Åbyvej 58  

5762 V. Skerninge  
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4.166  

 

Nationalpark på sydfyn. Nej tak!!!  

 

Michael Madsen  

Rødmevej 14  

5771 Stenstrup  
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4.167  

 

Jeg frygter blandt andet, at nationalparken på sigt vil medføre restriktioner 

for landbruget, lad os beholde jorden og dyrke den, og så kan vi sagtens nyde 

naturen på Sydfyn uden, at der etableres nationalpark.  

 

Torben Larsen  

Fruens Have 11  

5762 V.Skerninge  
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4.168  
 
Thurø Fællesskove kan ikke se en positiv udvikling for skovene i det udsendte 

forslag til nationalpark. Naturen har ikke fået den placering, den burde have 

haft, og den brede folkelige opbakning mangler. Ejerkredsen bag Thurø Fælleskove 

siger nej til det udsendte forslag.  

 

Thurø Skove og Hartkornsejere  

Formand: Jørgen Møller Andersen  

Nordvej 207, Thurø  

5700 Svendborg  
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4.169  
 

Jeg har selv været deltager i de 4 arbejdsgrupper jeg mener ikke, det udsendt e 

forslag tilgodeser de ideer, der fremkom i arbejdsgrupperne. Det har fået en 

drejning i retning af turisme og arbejdspladser, og naturen har ikke den 

centrale placering, den efter min mening burde have, derfor er det et stort NEJ 

til forslaget til nation alpark.  

 

Jørgen Møller Andersen  

Nordvej 207, Thurø  

5700 Svendborg  
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4.170  

 

Som ung studerende i Svendborg kommune ønkser jeg at området skal være et 

udviklingsområde, hvor der kan skabes vækst uden en masse ydeligere 

restraktioner, som en nationalpark vil medføre og derfor ønsker jeg IKKE en 

nationalpark.  

 

Philip Felice Møller Andreasen  

Søren Lolks vej 26  

5700 Svendborg  
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4.171  

jeg ønsker ikke en nationalpark da jeg ikke mener vi ha r brug for flere 

begrænsninger for landbruget da der alt for mange i forvejen  

 

ejvind mortensen  

staboltvej 44  

5700 svendborg  
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4.172  

 

Jeg er imod en Nationalpark, da det vil begrænse mine mulighedder som 

landbruger.  

 

Desuden vil placeringen af min ejendom i en Nationalpark forringe værdien af 

mine aktiver betydeligt.  

 

Egedal  

Peder Vous  

Langemarken 8 og 19  

5762 V Skerninge  
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4.173  

 

Nej til nationalpark.  

 

Tom Jacobsen  

Bankevej 5  

5892 Gudbjerg  
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4.174  

 

Jeg er meget imod en nationalpark. Indtil nu har projektet kostet en masse 

penge, uden at der er kommet noget produktivt ud af det. Der er heller ikke 

noget der tyder på at det vil gi noget positivt afkast i fremtiden.  

Også når man ser på resultater fra udlandet. Det ligner chikane af de private 

lodsejere.  

 

Vi har masser af naturstier som alle kan ha glæde af, og det er jo ikke sådan i 

dk at man ikke må færdes i skove og på strande.  

Det skal være frivilligt om man vil være med!  

 

Trine Grice  

Christiansmindevej 4  

5700 Svendborg  
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4.175  

 

Jeg er imod etablering af en nationalpark.  

 

Vi er alle interesserede i at bibeholde og passe rigtig godt på den natur vi 

har, men der er ikke fremført argumenter for, at dette ikke lige så godt kan ske 

uden en nationalpark.  

 

Det er langt fra dokumenteret, at der vil komme det antal arbejdspladser, som er 

fremført -  tværtimod vil mange virksomhederne forsvinde på grund af 

ind skrænkninger og stigende bureaukrati.  

Uanset mange postulater om det modsatte, vil enhver lovgivning pr. definition 

medføre reguleringer og indskrænkninger, ellers var der ingen grund til at 

lovgive.  

 

Ca. 90 % af lodsejerne i kommunerne har helt utvetydigt  sagt nej til en 

nationalpark -  det giver ingen mening at bruge yderligere ressourcer på at 

forsøge at gennemtvinge en nationalpark med en så massiv modstand.  

Siger man ja til en nationalpark er der ingen fortrydelsesret og jeg er desværre 

bange for, at ri gtig mange vil fortryde, når realiteterne går op for dem.  

 

Jan Schreiner  

Fåborgvej 130  

5762 Vester Skerninge  
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4.176  

 
Som fastboende i Det sydfynske Øhav, nyder jeg dagligt områdets fantastiske 

natur og kulturhistorie. I min fritid nyder jeg at bevæge mig rundt i 

òparadisets haveò i min jolle eller kajak, p¬ cykel eller g¬ende. N¬r jeg f¬r 

venner på besøg fra ind -  eller udland tager vi ofte ud til en ø, på fisketur 

eller på gå tur igennem Svendborgs smukke historiske gad er.  

 



Hver gang oplever jeg mine venner imponeres over området værdier og deres 

udtalte misundelse over ikke at bo så attraktivt et sted. Når jeg konfronterer 

dem med deres misundelse og forsøger at lokke dem til at komme til området, 

siger de alle samstemm ende: Vi vil gerne men vi kan ikke finde arbejde her.  

Vi lever altså i et område som åbenlyst for alle, indeholder en masse natur og 

kulturhistoriske værdier. Værdier som jeg tror vi alle gerne vil passe på, da de 

er et aktiv som vi nødigt vil miste. Samti dig er det også velkendt for os alle 

at vi lever i et område af Danmark hvor vi har svært ved at skaffe indtægter til 

velfærden og derigennem finansiere skoler, plejehjem mm. Vi mangler altså 

arbejdspladser og dermed skatteindtægter.  

 

For mig at se er en n ationalpark et rigtigt godt bud på en løsning på dette 

dilemma. Vi har brug for nogen, som uden personlige interesser, kan tage vare på 

vores fælles værdier og samtidig lave en forretning ud af det. En opgave som 

hverken enkeltindivider, virksomheder eller  kommuner han bestride, da de alle 

har andre interesser der også skal tages hensyn til.  

 

I forbindelse med rejser i udlandet, har jeg ofte besøgt nationalparker, 

udelukkende fordi begrebet ònationalparkò for mig er et brand der lokker. Det 

signalerer for m ig international natur og kulturhistorie af særlig kvalitet, og 

derfor må jeg se og opleve stedet.  

 

Jeg er aldrig blevet skuffet, men har derimod oplevet fantastiske naturområder 

med ligeså spændende kulturhistorie, alle steder formidlet på en sober måde. 

Naturligvis er der steder der imponerer mere end andre, men samlet set, er 

nationalpark et Brand der er værd at stræbe efter. I hvert fald, har jeg uden at 

fortryde det, smidt en del penge i alle de nationalparker jeg har besøgt.  

I debatten der har kørt i medierne, omkring en potentiel nationalpark, savner 

jeg konkrete ideer fra modstanderne til hvad vi skal leve af som område 

fremover. Det er nemt at sige nej men de færreste har et reelt alternativ at 

byde på.  

 

Jeg er absolut tilhænger af en nationalpark, da jeg er sikker på at den både vil 

kunne beskytte vores værdier, og samtidig bidrage med væsentlige indtægter til 

vores nødvendige velfærd i området.  

 

Søren Balle Christiansen  

Rantzausmindevej 37B  

5700 Svendborg  
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4.177  

 

Hvis Sydfyn skal vedblive med at være en attraktivt område, er Nationpark Sydfyn 

en væsentlig, fremmende foranstaltning  

 

Steen Hartmann  

Strandhuse 4  

5762 V. Skerninge  
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Nej til parken som den er foreslået.  

Jeg ønsker ikke en nationalpark i det sydfynske.  

 

Louise Madsen  

Sdr Vornæsvej  

5700 Svendborg  
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4.179  

Jeg vil ikke have nationalpark sydfyn  

 

Anna Marie Mortensen  

staboltvej 44  

5700 svendborg  
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4.180  

Tak for muligheden for tilkendegivelse.  

 

Jeg mener følgende om ideerne omkring nationalpark.  

1). Såfremt der skal etableres nationalpark skal det naturligvis ske på områder 

hvor lodsejerne har indgået frivilige aftaler.  

2).  Jeg er nervøs fo r at nat.park vil medføre endnu mere uproduktivt 

papirnusseri hvor ukompetente personer laver regler til gene for borgere i 

området.  

3). Nat.park vil medføre forbrug af skattekroner uden tilsvarende indkomst.  

Jeg er klar modstander af overgreb som den fore slåede nationalpark  

 

Hans Chr Bukkehave  

Christiansmindevej 4  

5700. Svendborg  
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